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REVISTA PRESEI 

 

 

 Normele sanitare pentru deschiderea școlilor - intrarea la cursuri eșalonat, 

pe mai multe căi de acces, la anumite intervale orare / Masca, obligatorie 

pentru profesori și elevi începând din clasele primare 

Intrarea în școală se va face eșalonat, pe mai multe uși de acces, la intervale orare 

stabilite în funcție de zone sau de clădiri, iar elevii vor urma trasee prestabilite în 

interiorul școlii, cu păstrarea distanței de 1 metru între ei. Purtarea măștii de 

protecție în interiorul unităților de învățământ este obligatorie pentru cadrele 

didactice și pentru elevi, începând din clasele primare. 

 Ce se întâmplă cu un copil dacă face febră la școală 

 Părinții vor putea opta pentru cursuri online pentru copil dacă în familie 

există persoane vulnerabile 

 Pauze de 5 minute pentru ca profesorii să schimbe clasa și orar organizat 

modular - ghid pentru gimnaziu și liceu 

 În ce condiții se redeschid grădinițele: interzicerea accesului părinţilor în 

interior și folosirea echipamentelor pentru recircularea aerului în clasă 

 Anisie: Revenirea copiilor la cursuri, o asumare a întregii societăți / În 10 

septembrie școlile decid ce scenariu urmează 

Aceste măsuri se regăsesc în ordinul comun al ministerelor Educației și Sănătății, 

care cuprinde normele sanitare pentru școli, în condițiile pandemiei de COVID-19. 

Documentul reglementează măsurile care se vor aplica în instituţiile de învăţământ. 

Conform actului normativ, direcțiile de sănătate publică vor informa până la data 

de 7 septembrie Inspectoratul Școlar Județean/al Municipiului București, Comitetul 

Județean / al Municipiului București pentru Situații de Urgență (CJSU/CMBSU) cu 

privire la situația epidemiologică din fiecare localitate. 

https://www.hotnews.ro/stiri-educatie-24262127-intampla-copil-daca-face-febra-scoala-spune-ministrul-sanatatii.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-educatie-24262316-parintii-vor-putea-opta-pentru-cursuri-online-pentru-copil-daca-familie-exista-persoane-vulnerabile.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-educatie-24262316-parintii-vor-putea-opta-pentru-cursuri-online-pentru-copil-daca-familie-exista-persoane-vulnerabile.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-educatie-24262477-pauze-5-minute-pentru-profesorii-schimbe-clasa-orar-organizat-modular-ghid-pentru-gimnaziu-liceu.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-educatie-24262477-pauze-5-minute-pentru-profesorii-schimbe-clasa-orar-organizat-modular-ghid-pentru-gimnaziu-liceu.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-educatie-24262535-conditii-redeschid-gradinitele-respectarea-cat-posibil-distantarii-fizice-minim-1-nu-mai-permite-accesul-parintilor-interior-folosirea-echipamentelor-pentru-recircularea-aerului-clasa.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-educatie-24262535-conditii-redeschid-gradinitele-respectarea-cat-posibil-distantarii-fizice-minim-1-nu-mai-permite-accesul-parintilor-interior-folosirea-echipamentelor-pentru-recircularea-aerului-clasa.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-educatie-24261892-ministrii-educatiei-sanatatii-conferinta-presa-ora-11-00-urma-anunte-cum-incepe-scoala.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-educatie-24261892-ministrii-educatiei-sanatatii-conferinta-presa-ora-11-00-urma-anunte-cum-incepe-scoala.htm
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Până la data de 10 septembrie, în funcție de aceste date, de particularitățile locale, 

de infrastructura și resursele umane ale fiecărei unități de învățământ în parte, 

consiliul de administrație al unității de învățământ va propune Inspectoratului 

Școlar Județean/al Municipiului București aplicarea unuia dintre scenariile de 

organizare și desfășurare a cursurilor în unitatea de învățământ. 

Scenariul 1: 

 Participarea zilnică a tuturor preșcolarilor și elevilor în unitățile de 

învățământ, cu respectarea și aplicarea tuturor normelor de protecție 

Scenariul 2: 

 Participarea zilnică a tuturor preșcolarilor și elevilor din învățământul 

primar, a elevilor din clasele a VIII-a și a XII-a, cu respectarea și aplicarea 

tuturor normelor de protecție și 

 Revenirea parțială (prin rotație de 1-2 săptămâni) a elevilor din celelalte 

clase de gimnaziu și liceu, cu respectarea și aplicarea tuturor normelor de 

protecție 

Scenariul 3: 

 Participarea tuturor preșcolarilor și elevilor la activități / lecții online 

Criteriul epidemiologic în baza căruia unitățile/instituțiile de învățământ stabilesc 

unul dintre cele 3 scenarii este rata incidenței cumulate, respectiv numărul total de 

cazuri noi din ultimele 14 zile raportat la 1000 de locuitori. 

Ordinul de ministru cuprinde ghiduri privind măsuri de sanitare și de protecție 

pentru fiecare nivel educațional: 

 În cazul tuturor ciclurilor de învățământ, intrarea la cursuri se va face 

eșalonat, pe mai multe uși de acces, la intervale orare stabilite în funcție de 

zone sau de clădiri. 

 Traseele vor fi prestabilite la deplasarea în interiorul instituției de 

învățământ cu păstrarea distanței de 1 m între copii/elevi. 
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 Purtarea măștii de protecție în interiorul unității de învățământ este 

obligatorie în cazul personalului didactic și al elevilor începând din clasele 

primare. 

 Igiena mâinilor trebuie să se realizeze frecvent, dar și dezinfecția și aerisirea 

claselor de curs trebuie realizate zilnic. În fiecare zi se va face și dezinfecția 

diverselor materiale didactice utilizate la orele de curs. 

 Începând din clasele primare, să se asigure distanțarea de minimum 1 metru 

între elevi sau separarea cu plexiglas în situația în care asigurarea distanței 

de 1 metru nu este posibilă. 

 Pe lângă triajul observațional de la domiciliu, se va efectua evaluarea stării 

de sănătate la prima oră de curs. 

 Începând cu clasele primare, prezența la orele de curs se va face în procent 

de 50%, prin rotație la 1-2 săptămâni, în scenariul al doilea. 

Actul normativ mai prevede informarea permanentă a personalului, elevilor și 

părinților/reprezentant legal cu privire la măsurile de protecție împotriva infecției 

SARS-CoV-2. 

Când se suspendă cursurile 

 La apariția într-o clasă din unitatea de învățământ, a unui caz confirmat de 

îmbolnăvire cu virusul SARS-COV-2, se suspendă cursurile clasei 

respective, pentru o perioada de 14 zile. În situația în care în aceeași sală 

cursurile sunt organizate în schimburi, se vor suspenda doar cursurile pentru 

clasa în care a fost confirmat cazul de îmbolnăvire cu virusul SARS-CoV-2, 

urmând ca elevii din schimbul următor să își desfășoare cursurile. 

 La apariția a 3 cazuri confirmate de îmbolnăvire cu virusul SARS-CoV-2 în 

clase diferite ale aceleiași unități de învățământ, se suspendă cursurile 

școlare ale întregii unității de învățământ, pe o perioada de 14 zile de la data 

confirmării ultimului caz; 

 La apariția cazurilor de îmbolnăvire cu virusul SARS-CoV-2 în rândul 

cadrelor didactice, aceștia au obligația de a anunța conducerea unității de 

învățământ care va informa DSP/DSPMB despre eveniment. 
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În perioada de suspendare a cursurilor, conducerea unității/instituției de învățământ 

va dispune realizarea următoarelor activități obligatorii: 

 a) curățenia și aerisirea claselor/sălilor; 

 b) dezinfecția curentă și terminală a spațiilor unității/instituției de 

învățământ, respectiv clase, săli, holuri, toalete, în colaborare cu 

DJSP/DSPMB; 

 c) pe perioada celor 14 zile de suspendare toți contacții direcți din cadrul 

unității/instituției de învățământ ai cazurilor confirmate vor fi izolați la 

domiciliu. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Condițiile în care părinții pot opta pentru cursuri online pentru copiii lor - 

ministrul Educației 

Copiii care suferă de boli cronice sau au în familie persoane din categorii de risc 

pot face școala exclusiv online, pentru a evita riscul infectării cu coronavirus. 

Întrebată, marți seară, la Digi 24, dacă părinţii pot opta pentru şcoala online fără a 

avea o astfel de situaţie în familie, ministrul Educației, Monica Anisie, a spus că în 

acest moment normele nu prevăd această posibilitate. 

 "Deocamdată, normele prevăzute de ordinul comun permit părinţilor care au 

în familie persoane cu un anumit risc la îmbolnăvire să solicite unităţii de 

învăţământ continuarea învăţării de acasă. Deci copilul poate să continue 

cursurile în sistem online după ce părintele face o evaluare a stării de 

sănătate a membrilor din familie”, a declarat Monica Anisie. 

Întrebată dacă părintele poate opta pentru şcoala online fără a avea o astfel de 

situaţie în familie, Anisie a precizat că în acest moment normele nu prevăd această 

posibilitate: "Acum, în conformitate cu normele pe care le-am aprobat, nu are 

această posibilitate pentru a opta decât, repet, fie dacă este copilul bolnav şi va fi 

expus riscului la îmbolnăvire sau dacă în familie există o persoană care s-a putea 

afla sub riscul accentuării îmbolnăvirii”. 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/educatie/anisie-explica-in-ce-conditii-pot-opta-parintii-doar-pentru-scoala-online-documentele-necesare-1361712
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Părinții elevului aflat într-o astfel de situație trebuie să anunțe școala și să prezinte 

un certificat emis de medicul de familie. "Cei mai mulți au deja aceste certificate, 

având în vedere că este vorba despre boli cronice”, a susținut Anisie. 

Această prevedere este inclusă în ordinul comun al Ministerului Sănătăţii şi 

Ministerului Educaţiei, care însă poate fi modificat. 

 "Acest ordin comun prevede, însă, posibilitatea ca atât Ministerul Sănătăţii, 

cât şi Ministerul Educaţiei să realizeze instrucţiuni în aşa fel încât să putem 

elimina toate posibilităţile. Atunci când Ministerul Sănătăţii a elaborat aceste 

norme nu am putut să prevedem chiar toate aspectele şi atunci este un articol 

în ordinul comun prin care putem să mai oferim şi alte instrucţiuni”, a 

adăugat ministrul Educației. 

Institutul de Sănătate Publică va prezenta în 7 septembrie o evaluare pentru fiecare 

localitate privind situația cazurilor de COVID-19, iar în funcție de aceasta 

consiliile de administrație din școli vor decide în care dintre cele 3 scenarii va 

începe școala, a declarat marți ministrul Sănătății, Nelu Tătaru. El a spus că în cel 

mai dorit scenariu - cursuri la școală - sunt primordiale respectarea unei distanțe de 

1 metru între elevi, circuite speciale și diferențierea orarului la clasele primare. 

Cele 3 scenarii pentru începerea școlii: 

 Scenariul verde (S1) - desfășurarea cursurilor cu prezența fizică a elevilor și 

a cadrelor didactice 

 Scenariul galben (S2) - desfășurarea cursurilor cu prezența fizică parțială a 

elevilor și a cadrelor didactice și online parțial; excepție fac clasele a VIII-a 

și a XII-a/a XIII-a, care participă la cursuri zilnic cu prezență fizică (v. 

scenariul verde). 

 Scenariul roșu (S3) - desfășurarea cursurilor exclusiv online 

(Sursa: Digi 24) 
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 Ministrul Anisie cere dezbatere urgenta a proiectului de lege care ar permite 

angajarea de personal didactic si nedidactic in invatamant 

Ministrul Educatiei, Monica Anisie, sustine ca a trimis la Parlament, solicitand 

dezbaterea in regim de urgenta, un proiect legislativ care permite organizarea de 

concursuri pentru personal didactic si nedidactic in invatamantul preuniversitar, ea 

afirmand ca spera "ca responsabilitatea parlamentarilor sa fie un majora" in aceasta 

privinta. 

 

"Sunt doua saptamani de cand am trecut in Guvern un proiect de lege si am cerut 

procedura de urgenta pentru a trece proiectul prin Parlament. Insa nu s-a discutat 

inca. Sper ca responsabilitatea parlamentarilor este una majora si vor discuta acest 

proiect de lege si sa avem posibilitatea sa organizam concursuri pentru personalul 

didactic si pentru personalul nedidactic", a declarat Monica Anisie marti seara, la 

Digi 24. 

 

Ministrul Educatiei a explicat ca este nevoie in special de personal nedidactic in 

unitatile din invatamantul preuniversitar. 

 

"Cerinta in teritoriu este de personal nedidactic. Avem nevoie de oameni care sa ne 

ajute pe noi profesorii, in activitate"a afirmat Anisie. Ea a precizat ca si pentru 

dezinfectie e nevoie de personal, insa "tot ce inseamna sector public au fost 

concursurile suspendate". 

 

In ceea ce priveste numarul de elevi care pot intra intr-o sala de clasa, ministrul 

sustine ca "daca spatiul clasei permite sa fie prezenti fizic cu distantare de un metru 

sau cu separatoare mai mult de 15 elevi, ramane la decizie unitatii de invatamant". 

 

Intrebata cum se va desfasura o ora in situatia in care jumatate dintre elevi sunt 

prezenti in clasa, iar cealalta jumatate online, ministrul Educatiei a explicat ca 

profesorul sustine cursul in sala de clasa, fiind urmarit de acasa de catre elevii care 

nu sunt prezenti, fizic in scoala. 

(Sursa: Digi 24) 

 

https://ziare.com/monica-anisie/
https://ziare.com/monica-anisie/ministrul-educatiei-stiri/
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 Ministrul Tătaru: Pe 7 septembrie, INSP publică evaluarea epidemiologică 

pentru fiecare județ. În funcție de aceasta, pe 10 septembrie, fiecare școală 

comunică modul în care va începe anul școlar. 

Ministrul Educației și Ministrul Sănătății susțin o declarație de presă comună, 

pentru a detalia modalitatea de începere a anului școlar 2020-2021. 

Principalele declarații ale lui Nelu Tătaru:  

 Pe 7 septembrie, INSP va face publică evaluarea epidemiologică la nivelul 

fiecărei unități administrativ teritoriale, în funcție de care se va face 

deschiderea anului școlar în fiecare zonă. 

 Pe 10 septembrie, consiliile de administrație ale unităților școlare vor 

prezenta comitetelor județene, DSP și Inspectoratului Școlar scenariul la 

care s-au hotărât să înceapă anul școalar. 

 Nu va mai exista acea declarație pe proprie răspundere pentru părinți.  

 Copiii de până la 5 ani din grădinițe nu vor purta măști. Considerăm că cele 

mai multe școli pot desfășura activitate normală, dar trebuie să se adapteze la 

fiecare scenariu. 

 La 3 cazuri în 3 clase, școala respectivă se închide. 

Principalele declarații ale Monicăi Anisie: 

 La 1 septembrie începe un an școlar. Acesta este cu noi provocări impuse de 

situația epidemiologică. În toată această perioadă premergătoare, am lucrat 

pentru a pregăti revenirea copiilor la școală, în siguranță. 

 Astăzi, în prima zi a anului școlar vom deschide un portal de informare 

dedicat anului acesta, intitulat educatiacontinua.edu.ro. Toți cei interesați vor 

găsi acolo informațiile necesare. 

 Tot în această perioadă au fost realizate filmări pentru 

proiectul Teleșcoala. Profesorii filmează lecțiile pentru a fi deja difuzate. 

(Sursa: biziday.ro) 
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 Tătaru: România va beneficia de aproape 1,3 milioane de vaccinuri anti-

Covid din totalul dozelor contractate de UE 

Ministrul Sănătăţii, Nelu Tătaru, a declarat marţi, la Digi24, că, în perspectiva 

apariţiei pe piaţă a unui vaccin împotriva COVID-19, probabil la începutul anului 

viitor, Uniunea Europeană a contractat 30 de milioane de doze, într-o primă tranşă, 

iar România, raportat la numărul de locuitori, are asigurat 4% dintre acestea. 

 

„După cum ştiţi, în studiul unui vaccin sunt faza I, faza II, în general sunt pe un 

eşantion mai mic şi pe persoane sănătoase, fără comorbidităţi. Urmează un stadiu 

sau o fază III în care sunt eşantioane mai mari şi pentru persoane cu comorbidităţi. 

În acest moment, din ce ştim noi şi de la partenerii noştri europeni, sunt în jur de 6 

firme care fac acest studiu, două dintre ele sunt care au trecut, deja, la faza III. La 

nivelul comunităţii europene, noi suntem angrenaţi şi suntem, să spunem, prinşi în 

această iniţiativă, urmând ca din ianuarie, poate, să beneficiem şi de primele doze 

de vaccin. Comunitatea europeană va primi 30 de milioane într-o primă tranşă, 

având discuţii şi contracte ferme cu o serie de firme, iar noi urmează să primim o 

parte din aceste vaccinuri, raportat la numărul de populaţie. S-a decis, din cele 30 

de milioane de doze de vaccin care vor fi primite într-o primă tranşă de 

comunitatea europeană noi suntem cu 4% - 1.290.000 de doze”, a precizat la postul 

Digi24 ministrul Nelu Tătaru, potrivit Agerpres. 

Ministrul a arătat că numărul total de doze de vaccin anti-COVID contractat de 

comunitatea europeană până în prezent se ridică la „300 de milioane de doze”, 

adăugând că există discuţii pentru un număr suplimentar. 

 

El a explicat că în situaţia primirii acestor doze de vaccin într-o primă etapă vor fi 

vaccinate „grupele extreme şi persoanele care lucrează direct cu populaţia, 

personalul medical, profesorii, personalul didactic”. 

 

„În fiecare lună comunitatea europeană va primi din aceste contractări un număr de 

vaccinuri din care noi beneficiem de acel 4%”, a spus Tătaru. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 



CNSLR Fratia | Revista Presei 2 septembrie 2020 9 

 

 Ordinul privind măsurile pentru desfăşurarea activităţilor în domeniul 

culturii - publicat în Monitorul Oficial 

Ordinul privind măsurile pentru prevenirea contaminării cu noul coronavirus şi 

pentru asigurarea desfăşurării activităţilor în condiţii de siguranţă sanitară în 

domeniul culturii a fost publicat marţi în Monitorul Oficial. 

 

În acesta sunt prevăzute măsuri şi reguli pentru activitatea muzeelor şi galeriilor de 

artă, a bibliotecilor şi a librăriilor. 

 

Totodată, se referă la măsuri şi reguli în domeniul producţiei de film şi 

audiovizual, pentru evenimentele/ acţiunile culturale organizate în aer liber, pe 

perioada stării de alertă pentru prevenirea răspândirii COVID-19, pentru 

evenimente de tip drive-in, pentru expoziţii temporare de artă şi design. 

 

În ordin se regăsesc măsuri şi reguli pentru reluarea activităţii producţiilor de 

spectacol şi concert şi a activităţilor şcolilor de artă şi meserii pe perioada stării de 

alertă, dar şi privind activităţile instituţiilor de spectacole şi/sau concerte. 

 

Şi măsuri în domeniul cinematografelor sunt cuprinse în document. 

 

Ordinul a fost emis de miniştrii Sănătăţii şi Culturii.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Pensiile și alocațiile se majorează de azi! Consiliul Fiscal trage un semnal de 

alarmă: 'implică un efort bugetar important' 

Majorarea punctului de pensie de 14% implică un efort bugetar de 3,6 miliarde de 

lei în anul 2020 şi, respectiv, 10,92 miliarde de lei în anul 2021, iar o astfel de 

măsură, cu impact important asupra construcţiei bugetare pe anul 2021, ar trebui 

inclusă într-un cadru fiscal-bugetar pe termen mediu, este de părere Consiliul 

Fiscal (CF). 
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Într-un comunicat cu privire la opinia sa legată de cea de-a doua rectificare a 

bugetului general consolidat pe anul 2020, Consiliul Fiscal apreciază că o abordare 

bazată pe reguli în ceea ce priveşte indexarea pensiilor (prevăzută de altfel de lege) 

ar aduce beneficii multiple din perspectiva stabilităţii sistemului de pensii şi 

ancorării aşteptărilor participanţilor, sustenabilităţii fiscale şi programării bugetare. 

 

"Majorarea cheltuielilor bugetare cu pensiile nu poate face abstracţie de situaţia 

BGC (bugetul general consolidat - n. r.), al cărui deficit primar şi structural se 

plasează în prezent la niveluri foarte ridicate, ceea ce reclamă iniţierea unui proces 

de corecţie, ecartul faţă de pragul de 3% din PIB stabilit de procedura de deficit 

excesiv fiind însemnat", afirmă CF. 

Sondajul care generează îngrijorare printre experți - Un procent important din 

populația globului refuză vaccinarea împotriva COVID-19 

 

În document, Consiliul Fiscal precizează că a abordat de mai multe ori în opiniile 

sale anterioare problematica aplicării noii Legi a pensiilor din perspectiva 

impactului bugetar al acesteia. În varianta sa anterioară celei de-a doua rectificări, 

legea prevedea o majorare cu 40% a punctului de pensie de la 1 septembrie 2020, 

ceea ce conducea la o creştere a ponderii în PIB a agregatului "asistenţă socială" cu 

peste 2 puncte procentuale la nivelului anului 2021. 

 

"Deşi creşterea pensiilor reprezintă în mod evident un obiectiv valid, CF a 

atenţionat cu privire la incompatibilitatea unei astfel de majorări cu dezideratul de 

a asigura disciplina fiscal/bugetară, respectiv reducerea deficitului bugetar sub 3% 

din PIB şi apoi către nivelul descris de obiectivul pe termen mediu, de crearea 

premiselor macroeconomice pentru aderarea la zona euro; deteriorarea 

semnificativă a poziţiei finanţelor publice mai ales pe termen mediu; efectul 

destabilizator asupra economiei autohtone; etc. şi a apreciat necesară o 

reconsiderare a calendarului de aplicare a noii legi a pensiilor. Guvernul a decis cu 

ocazia celei de-a doua rectificări bugetare o majorare de 14% a punctului de pensie 

ceea ce implică un efort bugetar important, de 3,6 miliarde de lei în anul 2020 şi 

respectiv 10,92 miliarde de lei în anul 2021.  

https://www.stiripesurse.ro/sondajul-care-genereaza-ingrijorare-printre-experti---un-procent-important-din-populatia-globului-refuza-vaccinarea-impotriva-covid-19_1501480.html
https://www.stiripesurse.ro/sondajul-care-genereaza-ingrijorare-printre-experti---un-procent-important-din-populatia-globului-refuza-vaccinarea-impotriva-covid-19_1501480.html
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Această măsură conduce la menţinerea ponderii în PIB a cheltuielilor cu pensiile în 

anul 2021 la nivelul din anul curent, admiţând prognoza CNSP privind creşterea 

economică din anul următor şi fără alte majorări subsecvente", explică CF. 

 

Astfel, comparativ cu varianta anterioară a legii, această decizie implică cheltuieli 

bugetare mai reduse cu 6,8 miliarde de lei la nivelul anului 2020 şi cu 20,3 

miliarde de lei la nivelul anului 2021, ceea ce limitează deteriorarea puternică a 

deficitului bugetar. 

Oamenii lui Băsescu DINAMITEAZĂ Capitala: DOCUMENTUL care răstoarnă 

situația lui Robert Negoiță 

 

"Mai concret, dacă s-ar fi operat creşterea punctului de pensie cu 40%, cheltuielile 

cu pensiile ca pondere în PIB ar fi fost mai ridicate cu 0,6% din PIB în anul 2020 şi 

cu 1,8% din PIB în anul 2021 faţă de situaţia curentă descrisă de o majorare de 

14% a punctului de pensie. Deşi diminuarea presiunilor asupra perspectivelor 

fiscale este ocultată la nivelul anului 2020 de perioada mai redusă de aplicare, 

precum şi de alte măsuri adoptate, măsura contribuie deci la perspectiva unor 

dezechilibre fiscal-bugetare în anul 2021 mai reduse comparativ cu situaţia în care 

s-ar fi menţinut creşterea punctului de pensie cu 40%", spune CF. 

 

În legătură cu decizia recentă privind majorarea punctului de pensie, CF face 

următoarele aprecieri: reconsiderarea calendarului de aplicare era necesară din 

perspectiva sustenabilităţii finanţelor publice şi diminuării presiunilor asupra 

ratingului suveran; în mod normal, o astfel de măsură care are un impact important 

asupra construcţiei bugetare pe anul 2021 ar trebui inclusă într-un cadru fiscal 

bugetar pe termen mediu. Atât momentul luării acestei decizii (cu două săptămâni 

înainte de aplicare), cât şi abordarea discreţionară a procentului de majorare 

reliefează un caracter ad-hoc al deciziilor de politică fiscală şi o planificare 

bugetară deficitară. 

 

De asemenea, CF apreciază că o abordare bazată pe reguli în ceea ce priveşte 

indexarea pensiilor (prevăzută de altfel de lege) ar aduce beneficii multiple din 

perspectiva stabilităţii sistemului de pensii şi ancorării aşteptărilor participanţilor, 

sustenabilităţii fiscale şi programării bugetare. 

https://www.stiripesurse.ro/oamenii-lui-basescu-dinamiteaza-capitala-documentul-care-rastoarna-situatia-lui-robert-negoita_1501497.html
https://www.stiripesurse.ro/oamenii-lui-basescu-dinamiteaza-capitala-documentul-care-rastoarna-situatia-lui-robert-negoita_1501497.html
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"Majorarea cheltuielilor bugetare cu pensiile nu poate face abstracţie de situaţia 

bugetului general consolidat (BGC), al cărui deficit primar şi structural se plasează 

în prezent la niveluri foarte ridicate, care reclamă în mod evident iniţierea unui 

proces de corecţie, ecartul faţă de pragul de 3% din PIB stabilit de procedura de 

deficit excesiv fiind însemnat. Într-un astfel de context, implementarea unor măsuri 

de majorare a cheltuielilor permanente va implica ulterior adoptarea de măsuri 

corective suplimentare de o dimensiune echivalentă", afirmă CF. 

 

O altă măsură discreţionară, spune CF, care afectează agregatul "asistenţă socială" 

adoptată cu ocazia celei de-a doua rectificări bugetare a fost reprezentată de 

majorarea alocaţiilor pentru copii cu 20% de la 1 august, urmată de majorări 

succesive până la 1 iulie 2022, la acel moment asigurându-se dublarea faţă de 

nivelul din 2019. 

 

"Această măsură implică cheltuieli anuale mai ridicate cu circa 7 miliarde de lei 

după 1 iulie 2022, impactul bugetar pentru anul 2020 fiind de circa 0,4 miliarde lei, 

iar pentru anul 2021 de circa 3 miliarde lei. Argumentele formulate de CF cu 

privire la creşterea cheltuielilor permanente cu pensiile sunt valabile şi în acest caz. 

Suplimentar faţă de cele enunţate mai sus, CF notează şi riscurile la adresa poziţiei 

BGC ce decurg dintr-o eventuală modificare a deciziei cu privire la procentul de 

majorare a cheltuielilor permanente incluse în agregatul 'asistenţă socială' analizate 

anterior. CF reiterează importanţa luării în considerare a situaţiei extrem de 

complicate a BGC, precum şi a faptului că orice majorare suplimentară de 

cheltuieli permanente va implica măsuri corective echivalente ca impact asupra 

BGC în perioada de consolidare bugetară", se mai arată în document. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Ministerul Afacerilor Interne a anunțat înființarea unei noi structuri în 

IGPR - Poliția Siguranță Școlară 

Secretarul de stat în MAI Bogdan Despescu a anunţat înfiinţarea unei noi structuri 

în cadrul IGPR, sub numele Poliţia Siguranţă Şcolară. Va avea rolul de a creşte 

siguranţa în jurul şcolilor, dar va lupta și pentru combaterea delincvenţei juvenile. 
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"La iniţiativa ministrului Afacerilor Interne, Marcel Vela, a fost elaborat şi introdus 

în circuitul de aprobare instituţională un nou plan naţional de acţiune pentru 

creşterea gradului de siguranţă a elevilor şi personalului didactic, dar şi pentru 

prevenirea delincvenţei juvenile în incinta şi în zonele adiacente unităţilor de 

învăţământ preuniversitar. Planul de acţiune creează premisele unei abordări 

unitare pentru asigurarea unui climat de ordine şi siguranţă publică în unităţile de 

învăţământ. În conformitate cu prevederile Strategiei naţionale de apărare a ţării 

2020 - 2024, unul dintre obiectivele principale îl reprezintă coordonarea eforturilor 

tuturor instituţiilor, concomitent cu luarea măsurilor necesare creşterii securităţii 

fizice a elevilor pe durata deplasării înspre şi dinspre şcoală, precum şi prevenirea 

şi combaterea fenomenului de bullying", a declarat Bogdan Despescu, citat 

de Agerpres. 

 

Despescu a precizat că noua structură va colabora cu unităţile şcolare şi cu 

autorităţile locale. 

Poliția Siguranță Școlară își va începe activitatea la debutul anului şcolar. 

 

"Ţinând cont de preocuparea permanentă a conducerii MAI pentru îndeplinirea 

obiectivelor în ceea ce priveşte siguranţa elevilor şi a cadrelor didactice, ministrul 

Afacerilor Interne a luat decizia înfiinţării unui structuri distincte în cadrul Poliţiei 

Române. Structura nou-înfiinţată va îmbunătăţi şi consolida parteneriatul MAI - 

şcoală - autorităţi locale. Va exista o prezenţă mult mai mare şi mai activă a 

poliţiştilor în mediul şcolar, respectiv în procesul educaţional. Poliţiştii vor 

identifica mediile favorabile comiterii de infracţiuni şi vor stabili legături 

permanente cu reprezentanţii unităţilor de învăţământ, cu reprezentanţii ONG-

urilor, precum şi ai autorităţilor locale", a adăugat Despescu. 

 

Secretarul de stat a mai spus că în noua structură vor lucra 266 de poliţişti. 

 

"Structura nou formată, denumită Poliţia Siguranţă Şcolară, va acorda o mai mare 

importanţă activităţilor şi măsurilor preventive, concentrându-se pe identificarea 

factorilor generatori şi eliminarea din timp a potenţialelor riscuri, în principal 

pentru prevenirea consumului de droguri, trafic de persoane şi violenţă juvenilă.  

https://www.agerpres.ro/social/2020/09/01/video-mai-anunta-infiintarea-unei-noi-structuri-in-igpr-politia-siguranta-scolara--565786
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Structura se constituie prin ordin al ministrului Afacerilor Interne prin 

suplimentarea posturilor alocate Poliţiei Române cu un număr de 266 de funcţii de 

poliţist. Structura va funcţiona odată cu începerea anului şcolar, atât la nivelul 

IGPR, cât şi la nivelul inspectoratelor judeţene de poliţie, respectiv Direcţia 

Generală de Poliţie a Municipiului Bucureşti", a mai arătat Despescu. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Virgil Popescu: Eu cred că în această vară turismul intern a fost la cele mai 

ridicate cote 

Turismul intern a fost în această vară la cele mai ridicate cote şi va avea încasări 

mai mari decât în perioada similară a anului trecut, consideră ministrul Economiei, 

Energiei şi Mediului de Afaceri, Virgil Popescu, potrivit Agerpres. 

 

"Eu vă spun că în această vară cred că turismul intern a fost la cele mai ridicate 

cote. Pe litoral este absolut plin, la munte e plin, în nordul Moldovei e plin, în 

Maramureş e plin, pe Clisura Dunării nu găseşti loc să rezervi nici în septembrie. 

Cred că foarte mulţi turişti români au preferat din motive de siguranţă probabil şi 

de sănătate să îşi petreacă vacanţele în România. De aceea cred că pe perioada 

aceasta de vară nu putem vorbi în turism de pierderi mari. Evident dacă adunăm 

din urmă per total ieşim în pierdere, dar a fost recuperată în perioada de vară o 

foarte mare parte din pierdere. Aştept cu foarte mare interes comunicarea statisticii 

aferentă lunii august ca să vedem exact unde ne vom situa.(...) Eu cred că turismul 

intern în această perioadă de vară, probabil iulie, august şi cred că şi septembrie, va 

avea încasări mai mari decât în perioada similară a anului trecut", a explicat 

Popescu la Realitatea Plus. 

Ministrul Economiei a vorbit şi despre alte sectoare care au mers bine în această 

perioadă, exemplificând industria farmaceutică sau retailul. 

"Am avut industrii care s-au refăcut, s-au redimensionat şi au trecut de la o 

producţie de confecţii la materiale sanitare, măşti, dispozitive medicale. Au avut 

foarte multe comenzi şi au furnizat materiale esenţiale românilor. Industria 

farmaceutică a mers foarte bine.  
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Retailul, magazinele mari, au mers foarte bine. Bunurile de larg consum, am 

observat pe statistică că volumul bunurilor de larg consum a fost foarte mare în 

iulie comparativ cu lunile trecute. Oamenii au stat acasă şi s-au gândit să îşi 

schimbe maşina de spălat sau televizorul", a precizat Popescu. 

 

Pe de altă parte, acesta a reamintit că de marţi au fost redeschise restaurantele şi la 

interior, cu anumite condiţii, precum existenţa unui dezinfectant la intrarea în 

restaurant, intrarea doar cu rezervare prealabilă, purtarea măştii în interior atunci 

când nu se mănâncă, o masă ocupată alta nu, faptul că nu se servesc băuturi şi 

mâncare în picioare sau în cazul locurilor de la bar. 

 

"Sunt mai multe reguli care sunt de bun simţ. Am renunţat la ideea purtării 

mănuşilor de către chelneri...", a punctat ministrul. 

 

Acesta a reiterat că există posibilitatea "lăsată la descentralizat" la nivelul 

Comitetelor pentru situaţii de urgenţă ca atunci când numărul de cazuri trece de 1,5 

la mia de locuitori să poată lua decizia în anumite localităţi să suspende 

funcţionarea restaurantelor. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Boloş: România are acum şansa unică, prin fondurile europene disponibile, 

să recupereze decalajele dintre regiuni 

Fondurile europene reprezintă cea mai sigură cale de dezvoltare a comunităţilor, 

iar România are şansa unică, prin cele 79,9 miliarde de euro disponibile, să 

recupereze decalajele dintre regiuni, afirmă ministrul de resort, Marcel Boloş. 

 

"Cea mai bună carte de vizită a unui primar sunt rezultatele sale. Ne uităm astăzi 

admirativ la Alba Iulia, la Oradea, Sibiu, Cluj, Timişoara şi alte oraşe dar trebuie 

să ştim că acolo se vorbea cu circa zece ani în urmă despre modernizarea reţelelor 

de apă şi canal, lucru care abia acum se întâmplă în zonele care nu au profitat de 

fondurile disponibile din cauze politice sau de management public defectuos. 

România are acum şansa unică, prin cele 79,9 miliarde de euro disponibile, să 

recupereze decalajele dintre regiuni.  
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Fondurile europene reprezintă cea mai sigură cale de dezvoltare a comunităţilor, 

iar rolul meu este să vă fac să credeţi în această sursă de finanţare", a declarat 

ministrul Marcel Boloş, conform unui comunicat al MFE. 

 

Acesta, împreună cu viceprim-ministrul Raluca Turcan, au vizitat marţi 

principalele puncte de interes ale judeţului Caraş Severin, prezentând oportunităţile 

de finanţare prin fonduri europene disponibile în actualul exerciţiu financiar şi cele 

din 2021-2027. 

 

"Caraş Severin, al 14-lea judeţ vizitat în turneul de promovare a democratizării 

fondurilor europene pentru români, este pe locul 10 în topul judeţelor care au 

îmbunătăţit viaţa românilor cu ajutorul acestor finanţări. Altfel spus, viaţa a 

151.000 de locuitori din cei 271.000 ai întregului judeţ a fost schimbată în bine cu 

ajutorul celor 106 proiecte în 2014-2020 care cumulează 327,62 milioane de euro, 

ceea ce înseamnă 1,03 milioane de euro atraşi la mia de locuitori", se menţionează 

în comunicat. 

 

La întâlnirea cu reprezentanţii autorităţilor locale din judeţ, Raluca Turcan a 

subliniat că, în premieră în România, staţiunile balneoclimaterice vor beneficia de 

finanţare nerambursabilă în pachete integrate care acoperă reabilitarea 

patrimoniului cultural, reabilitarea şi modernizarea clădirilor istorice, regenerarea 

urbană, mobilitatea urbană, construcţia şi extinderea reţelelor edilitare, dar şi 

pentru investiţii în creşterea accesibilităţii turistice şi investiţii în centre de 

tratament specifice resurselor turistice naturale fiecărui tip de staţiune. 

 

Vizitele din Băile Herculane, Caransebeş şi Reşiţa au vizat identificarea 

principalelor proiecte care ar putea primi finanţare europeană, dar şi prezentarea 

surselor din următorul exerciţiu financiar multianual precum Programele 

Operaţionale Regionale 2021-2027, SmartVillage / SmartCity şi alocarea unui fond 

destinat autorităţilor publice locale pentru pregătirea portofoliului de proiecte în 

domenii precum infrastructura de transport, regenerare urbană, eficienţă energetică 

sau specializare inteligentă. 
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În judeţul Caraş-Severin sunt implementate 106 de proiecte finanţate din fonduri 

europene, cele mai multe (89) fiind finanţate în cadrul Programului Operaţional 

Regional (POR). Prin intermediul Programului Operaţional Capital Uman (POCU) 

sunt finanţate 8 proiecte, prin Programul Operaţional Capacitate Administrativă 

(POCA) - 5 proiecte, iar în cadrul Programului Operaţional Infrastructură Mare 

(POIM) - 4 proiecte. Valoarea totală este de 1,7 miliarde lei, dintre care 1,18 

miliarde lei fonduri europene. Valoarea sumelor plătite deja beneficiarilor 

proiectelor se ridică la 234 milioane lei. 

 

"Până în prezent, în Caraş-Severin au beneficiat de proiectele implementate cu 

fonduri europene aproximativ 151.000 locuitori din cei 271.000 ai întregului judeţ. 

Practic, fondurile europene au îmbunătăţit viaţa locuitorilor din 13 localităţi, şi 

anume: municipiile - Reşiţa şi Caransebeş, oraşele - Anina, Băile Herculane, 

Bocşa, Moldova Nouă, Oraviţa şi Oţelu Roşu, respectiv comunele - Berlişte, 

Coronini, Ersig, Păltiniş şi Slatina-Timiş. Mai mult, în judeţul Caraş-Severin au 

beneficiat de pachete de igienă şi de hrană distribuite prin Programul Operaţional 

pentru Ajutorarea Persoanelor Dezavantajate (POAD) 12.625 persoane, dintre care 

768 în municipiul Reşiţa. Cu sprijinul Instituţiei Prefectului au fost distribuite în 

acest an 25.250 de pachete de igienă, precum şi 12.625 de pachete cu alimente", se 

mai spune în comunicat.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Ministrul Mediului participă la dezbaterea publică privind Lista consolidată 

a ariilor naturale protejate din România 

Ministrul Mediului, Apelor şi Pădurilor, Costel Alexe, va participa marţi la 

dezbaterea publică cu privire la proiectul de Hotărâre a Guvernului privind 

actualizarea Listei consolidate a ariilor naturale protejate din România şi a Planului 

de amenajare a teritoriului naţional secţiunea a III-a - zone protejate, zone naturale. 

 

Dezbaterea este organizată de Ministerul Mediului, Apelor şi Pădurilor şi va avea 

loc la Academia Română.  

(Sursa: Agerpres) 
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 Suma totală de împrumut pentru anul acesta: 138,5 miliarde lei 

Pentru că la cea de-a doua rectificare bugetară a fost majorat deficitul la 8,6% din 

PIB, asta înseamnă că și necesarul de finanțare (refinanțarea datoriei existente plus 

deficitul) a trebuit majorat. Așadar, dacă anterior era vorba de 120 miliarde lei, se 

pare că acum suma este de 138,5 miliarde lei, respectiv o creștere de 15,4%, reiese 

dintr-un document al Ministerului Finanțelor. 

 

Practic asta este suma totală de împrumut pentru anul acesta, respectiv rostogolirea 

datoriilor scandente și noile împrumuturi pentru acoperirea deficitului. 

Împărțită pe cele două componente: 

 

Deficit bugetar: 91 miliarde lei 

Datoria refinanțată: 47,5 miliarde lei 

 

Din cele 138,5 miliarde lei, suma planificată a fi atrasă de pe piața internă ar fi de 

80 miliarde lei. 

Documentul semnat de Florin Cîțu spune la final că: Ministerul Finanțelor Publice 

va menține abordarea flexibilă în realizarea procesului de finanțare în anul 2020, 

pentru a reacționa adecvat la potențiale modificări în evoluția condițiilor de piață 

și comportamentul investitorilor și va continua politica de menținere a unei 

rezerve financiare în valută la dispoziția Trezoreriei Statului la un nivel 

confortabil care să acopere până la patru luni din necesarul brut de finanțare. 

De precizat că atunci când s-a realizat bugetul pe 2020, necesarul de finanțare era 

de 86,9 miliarde lei. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 BNR: Multe bănci și-au înăsprit condițiile de creditare a persoanelor fizice, 

în contextul pandemiei de coronavirus. Băncile estimează că cererea pentru 

credite imobiliare va scădea în al treilea trimestru. 

În contextul situației create de pandemia COVID-19, standardele de creditare 

pentru împrumuturile destinate populației s-au înăsprit, relevă un studiu BNR în 

rândul băncilor. 

Instituțiile de credit au impus măsuri mai restrictive atât în cazul împrumuturilor 

imobiliare, cât și în cel al creditelor de consum. În ceea ce privește creditarea 

companiilor, 20% dintre băncile au înăsprit într-o oarecare măsură standardele de 

creditare. 

Așteptările în următorul trimestru sunt de menținere relativ constantă a 

standardelor de creditare pentru împrumuturile destinate populației pentru achiziția 

de locuințe și terenuri, în timp ce în cazul creditelor de consum aproximativ 

jumătate dintre bănci estimează menținerea neschimbată a acestora, 21% se 

așteaptă la creșterea într-o oarecare măsură a restrictivității, iar 17% mizează pe 

relaxarea standardelor de creditare în următorul trimestru. În cazul companiilor, 

pentru următorul trimestru, un sfert dintre instituții de credit prognozează 

înăsprirea standardelor de creditare 

Totodată, băncile au raportat o creștere a numărului solicitărilor de credit respinse, 

atât pentru populație cât și pentru firme. 

„Evoluția ponderii solicitărilor de credit respinse raportată de către instituțiile de 

credit este una ascendentă în cazul ambelor categorii de împrumuturi ce se 

adresează populației (10,1% procent net în cazul creditelor imobiliare și 49,3% în 

cel al creditelor de consum). În al doilea trimestru, băncile au raportat într-o 

proporție moderată (procent de 15%) o creștere a solicitărilor de credit din partea 

companiilor respinse” se arată în comunicatul BNR. 

Sondajul mai arată că băncile se așteaptă la scăderea cererii pentru împrumuturile 

destinate achiziției de locuințe sau terenuri. În ceea ce privește creditele de 

consum, părerile băncilor sunt împărțite (jumătate estimează o scădere, în timp ce 

restul estimează creșterea cererii). 

(Sursa: biziday.ro) 

https://bnr.ro/Publicatii-periodice-204.aspx
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 Rezervele valutare de la BNR au scăzut cu 481 de milioane de euro în 

august, la 35,7 miliarde de euro. Plățile scadente în contul datoriei publice au 

fost de 305 milioane de euro, în timp ce în septembrie vor fi de 2,1 miliarde de 

euro. 

Potrivit raportului BNR, la 31 august 2020, rezervele valutare se situau la nivelul 

de 35,76 miliarde de euro, față de 36,24 de miliarde de euro la 31 iulie 

2020. Nivelul rezervei de aur s-a menținut la 103,6 tone. În condițiile evoluțiilor 

prețurilor internaționale, valoarea acesteia s-a situat la 5,49 miliarde de euro. 

În cursul lunii au avut loc intrări de 1,36 miliarde de euro, reprezentând 

modificarea rezervelor minime în valută constituite de instituțiile de credit, 

alimentarea conturilor Ministerului Finanțelor Publice, alimentarea contului 

Comisiei Europene și altele. 

Totodată au avut loc ieșiri de 1,84 miliarde de euro, reprezentând modificarea 

rezervelor minime în valută constituite de instituțiile de credit, plăți de rate și 

dobânzi în contul datoriei publice denominate în valută și altele. 

Rezervele internaționale ale României (valute plus aur) la 31 august 2020 au fost 

de 41,26 miliarde de euro, față de 41,80 miliarde de euro la 31 iulie 2020. 

Plățile scadente în luna septembrie 2020 în contul datoriei publice denominate în 

valută, directe sau garantate de Ministerul Finanțelor Publice, însumează circa 2,17 

miliarde de euro. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Un nou tun în IT sau un proiect benefic? Guvernul vrea să cheltuiască 100 

milioane de lei pe un portal de autentificare pentru toate serviciile publice 

online 

Autoritatea pentru Digitalizarea României (ADR) vrea să cheltuiască 100 milioane 

de lei (fără TVA) pe o platformă IT de identificare digitală, care să asigure poarta 

de acces spre toate serviciile publice electronice.  
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"Așa cum astăzi suntem întrebați dacă vrem să ne autentificăm prin Facebook ori 

Google, așa va fi și această platformă pentru accesarea servicilor publice online", a 

spus marți Sabin Sărmaș, președintele ADR, la semnarea contractului de finanțare. 

Unii experți în e-guvernare atenționează însă că proiectul ar putea fi 'un mega-tun 

și un posibil eșec, ale cărui costuri să fie suportate de la bugetul de stat.' 

 

Oficialii guvernamentali au transmis marți pe Facebook semnarea contractului de 

finanțare pentru proiectul Platformă Software Centralizată pentru Identificare 

Digitală – „PSCID” la Palatul Victoria. 

 

Scopul acestui proiect constă în realizarea platformei destinate identității 

electronice, care să asigure poarta de acces pentru serviciile electronice de 

eGuvernare și după semnarea contractului de finanțare va urma lansarea licitației 

publice în Sistemul Electronic de Achiziții Publice. 

Valoarea totală a proiectului este de 99,93 milioane de lei (fără TVA) din care 97,9 

milioane de lei sunt fonduri structurale nerambursabile și 1,9 milioane de 

lei cofinanțare de la bugetul de stat, beneficarul fiind Autoritatea pentru 

Digitalizarea României (ADR). 

 "Ce înseamnă PSCID? Știți foarte bine cât de importantă este încrederea și 

securitatea atunci când se accesează de către cetățeni servicii online. 

Primul pas este autentificarea. Astăzi, la nivelul României există 

autentificare în foarte multe feluri. Este ONRC-ul care are mecanisme de 

implementare, avem autentificare în Spațiul privat Virtual (SPV), avem 

servicii de autentificare pe Ghișeul.ro, avem autentificare în mediul privat la 

servicii de internet banking și exemplele pot să continue. 

 Ce ne dorim noi, și aici ne ducem la scopul proiectului, este să avem o 

platformă de software centralizată pentru identificare digitală astfel încât să 

avem toate aceste identități care astăzi sunt disparate și la nivele de 

încredere diferite într-un singur loc. Astfel vom avea modalități puternice de 

identificare si autentificare electronică și extrem de sigure, creștem și 

încrederea cetățenilor în acest servicii.", a declarat marți Sabin Sărmaș, 

președintele ADR. 

https://www.facebook.com/SarmasSabin/videos/314440143171010/UzpfSTEwMDAyMTY4MzQ1MTE2Njo3NTY5ODk3NDgzNjcxMzM/
https://www.facebook.com/SarmasSabin/videos/314440143171010/UzpfSTEwMDAyMTY4MzQ1MTE2Njo3NTY5ODk3NDgzNjcxMzM/
https://www.facebook.com/SarmasSabin/videos/314440143171010/UzpfSTEwMDAyMTY4MzQ1MTE2Njo3NTY5ODk3NDgzNjcxMzM/
https://www.facebook.com/SarmasSabin/videos/314440143171010/UzpfSTEwMDAyMTY4MzQ1MTE2Njo3NTY5ODk3NDgzNjcxMzM/
https://www.facebook.com/SarmasSabin/videos/314440143171010/UzpfSTEwMDAyMTY4MzQ1MTE2Njo3NTY5ODk3NDgzNjcxMzM/
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Câteva obiective specifice ale proiectului enumerate de președintele ADR: 

 - constituirea unui registru electronic național de identități electronice. 

Identitățile electronice nu vor dispărea, ci vor merge într-un registru, iar 

fiecare individ va avea atașate mai multe tipuri de identități, toate regăsindu-

se în acest registru electronic național de identități. 

 - un al doilea obiectiv este desigur o interconectare cu acel portal de acces 

unitar și securizat. Securitatea este extrem de importantă. 

 - al treilea obiectiv este interconectarea cu catalogul serviciilor electronice. 

Astăzi acest catalog este tot resposabilitatea ADR. Cele 36 de evenimente de 

viață generează mai multe servicii electronice. Vom avea un catalog iar 

accesul la aceste servicii se va realiza cu ajutorul PSCID. 

 - un alt obiectiv este integrarea PSCID cu toate sistemele serviciilor 

electronice de eguvernare 

 - alt obiectiv este înrolarea în cadrul PSCID a tuturor furnizorilor de 

identitate (publici și privați existenți). Este un aspect la care ținem extrem de 

mult. Vrem ca în această platformă să poată să vină orice furnizor de 

identitate. Nu vrem ca statul să aibă monopol, nu asta e ideea. Noi încercăm 

să creăm o platformă mai sigură, federalizată pe care cetățeanul să o poată 

folosi mai ușor. Cei care furnizează identitatea, fie ca sunt furnizorii de 

servicii de încredere, fie că sunt băncile, dacă doresc să vină să ni se alăture 

în acest proiect vor avea posibilitatea de a veni și a se integra oricând. 

Cum se va face autentificarea? 

 - Un utilizator se va autentifica în PSCID cu scopul de a accesa serviciile de 

eGuvernare utilizând un credențial (n.a date de acces). 

 - Ulterior îi va fi asigurat accesul la servicile electronice oferite de instituțiile 

publice. 

 - Infrastructura PSCID permite accesul la mai multe instituții publice. 
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"Așa cum astăzi suntem întrebați dacă vrem să ne autentificăm prin Facebook ori 

Google, așa va fi și această platformă pentru accesarea servicilor publice online. 

Să spunem că intrăm pe site-ul ministerul Muncii, pentru a accesa niște servicii, nu 

avem cont acolo și vom alege să fim autentificați prin PSCID. Dăm click și toată 

identitatea noastră sau, mă rog, toate mecanismele de acces se transferă către 

PSCID și vom putea accesa serviciile de la Ministerul Muncii. O metoda 

simplificată, rapida si sigură. Gândiți-vă că vom scăpa de toate acele investiții pe 

care astăzi statul român le face sau fiecare dezvoltator de platforma de servicii 

publice electronice din România le face "over and over again" pentru ca astfel se 

începe, cu atentificarea, cu siguranța.", a spus marți Sabin Sărmaș, președintele 

ADR. 

 

Ce beneficii ar aduce acest nou portal IT pentru cetățeni: 

 "-cetățenii se vor înregistra și vor consulta un singur portal pentru 

autentificare în vederea accesării serviciilor de eGuvernare; 

 - confort sporit în gradul de utilizare a serviciilor de eGuvernare printr-o 

modalitate consecventă și simplificată de autentificare și accesare; 

 - limitarea numărului de credențiale care trebuie gestionate pentru 

interacțiunea cu instituțile publice: 

 - implementarea unui mecanism de tipul Single Sign-On pentru platformele 

și site-urile guvernamentale în care cetățenii trebuie să se autentifice o 

singură dată pentru accesarea diverselor servicii electronice 

guvernamentale.", se arată în prezentarea președintelui Autorității pentru 

Digitalizarea României (ADR). 

 

Unii experți în e-guvernare au păreri diferite: Proiectul ar putea fi un mega-tun, un 

eșec, ale cărui costuri să fie suportate de la bugetul de stat 

 

Optimismul autorităților guvernamentale nu este împărtășit însă de unii experți în 

servicii de e-guvernare, oameni cu experiență în structurile guvernamentale în anii 

anteriori. 
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Andrei Nicoară, expert în e-guvernare, fost consilier IT&C pentru aproape 5 ani în 

Guvernul României (a fost inclusiv consilier al secretarului de stat Radu Puchiu, în 

Guvernul Ponta și s-a ocupat și de proiectul data.gov.ro) a atenționat marți pe 

pagina sa de Facebook asupra riscurilor acestui proiect IT: 

 

"Dacă ieri puteam fi acuzat de a face comentarii negative fără a-mi dezvălui sursa 

informațiilor astăzi putem analiza discursul oficial prilejuit de ceremonia de 

semnare a contractului de finanțare (video disponibil pe pagina Autoritatea pentru 

Digitalizarea României). Și există câteva chestiuni evidente. 

 1. promovarea publică a proiectului se bazează pe ideea creșterii securității. 

O alegere greșită. Deși există un beneficiu tehnic, în zona populară acest 

demers de centralizare va fi perceput ca o creștere a gradului de 

supraveghere a populației. Beneficiul creșterii adresabilității mediului 

electronic de către populație, real și poate mai important, ar fi fost o alegere 

mai potrivită chiar dacă implica și garanții că acest sistem va fi chiar 

utilizat în mediul public. Așa, pe principiul ”cel mai protejat calculator este 

cel scos din priză”, putem invoca și crește securitatea cibernetică fără 

limită dar și fără sens. 

 2. Toate afirmațiile demnitarilor duc la ideea că acest sistem va funcționa 

doar în beneficiul instituțiilor publice. Este o privare a economiei private de 

un serviciu esențial pentru digitalizarea acesteia. Având în vedere costul 

uriaș nu pare a fi o lipsă de capacitate tehnică ci o simplă fugă de 

răspundere. 

 3. Nu este clar beneficiul real din perspectiva creșterii digitalizării 

populației. În principal proiectul își propune să refolosească identități 

digitale deja existente, deci nu va crește gradul de penetrare eID în cadrul 

populației. 

 4. În secundar s-a vorbit despre o modalitate de onboarding (creare de eID) 

similară cu cea a Revolut, respectiv ANAF / SPV. Aici avem provocări 

pentru care nu a existat un răspuns: atât ANAF cât și Revolut folosesc 

operatori umani pentru verificare - există aceștia la ADR ?  

https://www.linkedin.com/in/andrei-nicoara-8910761/?originalSubdomain=ro
https://www.linkedin.com/in/andrei-nicoara-8910761/?originalSubdomain=ro
https://www.linkedin.com/in/andrei-nicoara-8910761/?originalSubdomain=ro
https://www.facebook.com/andrei.nicoara.940/posts/2742093462731758?__tn__=K-R
https://www.facebook.com/andrei.nicoara.940/posts/2742093462731758?__tn__=K-R
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SPV folosește interacțiune video, azi ADR a vorbit doar de poze ale actelor 

de identitate - Revolut adaugă la acestea și un transfer bancar dintr-un 

mediu cu KYC corespunzător, ADR nu are această posibilitate. Nu în 

ultimul rând, un eID de nivel ”substanțial” implică un nivel de securitate 

echivalent cu cel aferent emiterii unui certificat calificat, ori ADR de 1 an 

nu a reușit să definească procedura de identificare video pentru emitenții de 

calificate. De ce contractează acum o tehnologie pentru care nu are 

competență și suport legal ? 

 5. Apropo de suport legal ... atât pentru ONRC cât și pentru ANAF este 

necesară modificarea legislației primare pentru că aceștia să furnizeze 

bazele de date cu userii lor către ADR. Contractând o astfel de activitate de 

proiect, înafara legii, ADR - de această dată în postură de finanțator - se 

joacă cu focul. Și dacă această problemă ar trece neobservată, acest lucru 

s-ar putea întâmpla numai în baza unei super-deschideri din partea 

acestora, situație care astăzi nu există. Este de notorietate, spre exemplu, 

opoziția istorică a MAI de a furniza oricui o copie a registrului persoanelor, 

practic nimeni, inclusiv menționatele bănci, nu s-au angajat oficial să 

sprijine acest proiect. 

 6. Valoarea super-umflată a acestui proiect - 20 mil euro - este atât de 

evidentă încât va fi un obstacol imposibil în fața colaborării cu celelalte 

instituții. La nivel uman nu te poți aștepta ca un angajat al altei instituții, de 

la vlădică până la opincă, să vrea să îndoaie regulile (după cum am 

menționat anterior) doar pentru ca o gașcă, din care nu face parte, să tragă 

un MEGA-TUN. 

 7. Finanțarea proiectului este iresponsabilă din perspectiva absorbției de 

fonduri europene. Proiectul este contractat în cadrul ciclului de finanțare 

2013-2020 care permite rambursări doar până în 2022 totuși durata de 

implementare planificată este de 3 ani (minim 4 având în vedere că 

planificarea duratei procedurii de achiziție publică este de 3 luni, dar acest 

cașcaval este prea atractiv pentru a nu aduce minim 1 an de contestații).  
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Așadar acest proiect în cel mai bun caz ar fi fazat (ce se cheltuie după 2022 

va fi re-contractat / rambursat din ciclul 2021-2028) însă se pune întrebarea 

dacă el va fi compatibil cu liniile de finanțare viitoare (în următorul ciclu 

finanțarea pe IT/e-guvernare scade dramatic). Practic există riscul uriaș ca 

acest proiect să fie, cea mai mare parte, suportat de bugetul național. 

 8. Nu sunt deloc clare beneficiile funcționale aferente proiectului care sunt 

superioare celor oferite de nodul eIDAS - proiect tot al ADR. Avem probabil 

o dublă finanțare semnificativă. 

 9. Acest proiect s-a născut cu ani în urmă, cu tot cu valoarea sa exagerată. 

Dinamica care a îndepărtat obiecțiunile din mediul guvernamental, similare 

cu cele de mai sus, merită înțeleasă mai ales că au fost anunțate ca priorități 

ale acestui an și alte proiecte la fel de controversate. 

 10. Că mie sau altor persoane private ne-a fost refuzat accesul în sală fără a 

ni se prelua întrebările puse online este un aspect însă faultarea 

transparenței prin oprirea transmisiei chiar la momentul primei întrebări 

din sală, întrebare pusă de George Anghel în ciuda ignorării de către 

prezidiu, ne-a privat de un martor al faptului că cei de azi știu de ce acest 

proiect va fi fost un eșec și prin urmare nu vor putea da vina pe cei de 

mâine." 

 

Cu riscurile legate suportarea de la buget a cheltuielilor cu acest proiect IT și 

dificultatea schimbului de date între autorități este de acord și un alt expert în 

servicii de e-guvernare: George Sârbu, fost vicepreședinte al Agenției pentru 

Agenda Digitală a României (AADR), Community Manager și Mentor în Inovație 

al acceleratorului tech Innovation Labs și în prezent membru al Departamentului 

de Comunicații și Societate Informațională al Consiliului Național al PSD. 

 "Susțin PSCID, în principiu. Am speranța, totuși, că președintele Sărmaș va 

convoca în curând Consiliul Național pentru Transformare Digitală, pentru a 

răspunde la toate întrebările rezonabile ale experților din afara spectrului 

administrației, pentru ca apoi să pună pe făgaș normal numeroasele chestiuni 

adiacente proiectului propriu-zis.  

https://www.facebook.com/george.sarbu
https://www.facebook.com/george.sarbu
https://www.facebook.com/george.sarbu
https://www.facebook.com/george.sarbu
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În principal, trebuie tranșată problema cadrului normativ, care trebuie ajustat 

în mai multe privințe, pentru a permite utilizarea funcționalităților anunțate 

pentru noul mecanism de single-sign-on. De asemenea, cadrul instituțional 

este unul problematic, știut fiind faptul că instituțiile administrației publice 

centrale nu excelează în a schimba de bună voie date. Nu în ultimul rând, 

oportunitatea sumei bugetate trebuie justificată prin prisma unor beneficii 

cuantificabile (ideea onboarding-ului agregat de noi utilizatori este un bun 

început).", a declarat marți pentru HotNews.ro George Sârbu. 

 

George Anghel, directorul executiv al APERO: Proiectul respectă standardele 

implementate și în alte țări și are șanse să devină realitate 

 

Alți reprezentanți din zona privată, precum George Anghel, directorul executiv al 

APERO (Asociatia de Plati Electronice din Romania) care a pus la dispoziția 

Guvernului platforma informatică Ghișeul.ro, susțin că proiectul ar putea deveni 

realitate. 

 "Semnarea contractului de finanțare pentru implementarea PSCID este un 

pas important înainte in procesul de creare a identităților electronice a 

cetățenilor. Proiectul respectă standardele actuale implementate și în alte 

țări europene și are șanse sa devină realitate întrucât în structura de cost au 

fost incluse nu doar achiziția infrastructurii hardware, ci și costurile cu 

integrările cu celelalte instituții/entități care au rol de contributori la 

popularea platformei. Dacă procesul de selecție a furnizorului va decurge 

fără probleme și specificațiile tehnice pentru dezvoltare vor fi clare putem fi 

optimiști ca în 3 ani Romania va avea platforma de managementul 

identităților.", a declarat pentru HotNews.ro George Anghel, directorul 

executiv al APERO. 

Rămâne de urmărit când se va lansa licitația pentru noua platformă IT centralizată 

pentru identificarea digitală, cum va decurge procedura de achiziție și dacă 

serviciile vor fi decontate în final din fonduri UE ori de la bugetul de stat. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

https://www.linkedin.com/in/george-anghel-emba-39027a7/?originalSubdomain=ro
https://www.linkedin.com/in/george-anghel-emba-39027a7/?originalSubdomain=ro
https://www.ghiseul.ro/ghiseul/public
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 Conducerea PSD a decis sa nu se mai dezbata motiunea de cenzura in 

Parlament inainte de o hotarare a CCR 

Consiliul Politic National al PSD a decis, marti, sa nu se mai dezbata motiunea de 

cenzura in Parlament inainte de o decizie a Curtii Constitutionala, a anuntat liderul 

deputatilor social-democrati, Alfred Simonis. 

 

"Legat de motiunea de cenzura, decizia Consiliului Politic National a fost aceea de 

a nu mai dezbate aceasta motiune inainte de o decizie a Curtii Constitutionale 

pentru ca, stiti foarte bine, a fost depusa in sesiune extraordinara si trecerea ei, 

dezbaterea ei in sesiune ordinara ar putea sa aiba elemente de neconstitutionalitate. 

Prin urmare, nu se mai dezbate in perioada urmatoare pana la o decizie a Curtii 

Constitutionale motiunea de cenzura", a precizat Simonis, dupa sedinta conducerii 

PSD. 

 

El a spus ca, in acest moment, este prea devreme ca PSD sa aiba in vedere initierea 

unei alte motiuni de cenzura. 

 

"Suntem la o zi distanta de confirmarea majoritatii pe care PNL cu USR, PMP 

si UDMR si cu alte grupuri parlamentare au demonstrat-o in Parlamentul 

Romaniei. Cred ca e prea devreme sa discutam in acest moment de o alta motiune 

de cenzura", a adaugat Simonis. 

 

Luni, sedinta Parlamentului in care trebuia dezbatuta si votata motiunea de cenzura 

nu a putut sa aiba loc din lipsa cvorumului. In urma apelului nominal, doar 226 de 

parlamentari au fost la sedinta, fiind necesara prezenta a 233 

de deputati si senatori. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 

 

 

https://ziare.com/psd/
https://ziare.com/pnl/
https://ziare.com/usr/
https://ziare.com/udmr/
https://ziare.com/psd/deputati-stiri/
https://ziare.com/psd/senatori-stiri/
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 Șerban Nicolae a demisionat din funcția de președinte al Comisiei Juridice / 

Senatorul PSD vrea șefia Senatului 

Senatorul PSD Şerban Nicolae și-a anunțat colegii marți, că a demisionat din 

funcția de președinte al Comisiei Juridice din Senat. Demisia acestuia apare în 

prima zi a sesiunii ordinare când se alege o nouă conducere a Parlamentului. De 

altfel, Șerban Nicolae este nemulțumit de faptul că partidul său nu-l susține pentru 

postul de președinte al Senatului. 

Surse din interiorul PSD au declarat pentru HotNews.ro că Șerban Nicolae și-a 

anunțat colegii în ședința grupului parlamentar că renunță la șefia conducerii 

Comisiei Juridice. Nicolae le-a spus colegilor că nu întelege de ce este amânată 

alegerea unui președinte la Senat, având în vedere că marți a început o nouă 

sesiune ordinară. 

Reamintim că senatorul PSD Robert Cazanciuc este președinte interimar. Funcția 

de președinte al Senatului aparține PSD. Inițial aceasta a fost deținută de Teodor 

Meleşcanu care a demisionat în feburarie 2020 în urma unei decizii a Curții 

Constituționale. 

Imediat după demisia lui Meleșcanu, Șerban Nicolae, fără susținerea conducerii 

PSD, s-a autopropus pentru funcția de președinte al Senatului iar grupul 

parlamentar l-a susținut. 

Șerban Nicolae face parte din garda veche a partidului care a stat alături de Liviu 

Dragnea. De asemenea, Nicolae este cunoscut pentru asaltul asupra legiilor justiției 

din calitatea sa de președinte al Comisiei Juridice. 

Marcel Ciolacu nu-l susține și nu dorește ca acesta să preia șefia Senatului. 

După eșecul înegistrat de PSD cu moțiunea de cenzură, senatorul PSD a atacat 

conducerea partidului într-o postare publică pe pagina sa de socializare. Nicolae 

consideră „o mare şi nescuzabilă ruşine” faptul că partidul nu a reuşit să 

întrunească cvorumul pentru dezbaterea şi votarea moţiunii de cenzură împotriva 

Guvernului Orban. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Ciolacu i-a dat afară din partid pe patru dintre parlamentarii PSD care au 

lipsit la moțiune. Carmen Dan, iertată pentru moment 

Parlamentarii PSD Cătălin Rădulescu, Adrian Todor, Dan Ciocan și Roxana 

Paturcă au fost excluși marți din partid, după ce cu o zi înainte nu au participat la 

ședința privind moțiunea de cenzură inițiată de social-democrați. În cazul lui 

Carmen Dan nu s-a luat încă o decizie, au declarat pentru HotNews.ro surse din 

partid. 

 

Liderii PSD s-au întâlnit marți la șediul din Kiseleff pentru a face o analiză a 

eșecului de cu o zi înainte din parlament. La finalul ședinței în care moțiunea de 

cenzură nu a mai fost dezbătută și votată din cauza absenteismului, Marcel Ciolacu 

a anunțat că va propune excluderea din partid a parlamentarilor PSD care au lipsit. 

Chiar dacă aceștia au invocat probleme de sănătate, liderul PSD a susținut că „nu 

sunt bolnavi”. 

 

Mai mult, social-democrații au acuzat presiuni ale PNL astfel încât să nu fie atins 

cvorumul de prezență. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 PSD: Pensiile vor fi majorate cu 40%, așa cum prevede legea. Guvernul nu 

mai are niciun fel de tertip să evite această majorare. Social-democrații vor ca 

și cadrele didactice să primească bonus de 500 de euro 

Social-democrații vor să elimine din OUG privind rectificarea bugetară articolul 

care majorează pensiile cu doar 14% si vor creșterea cu 40% a punctului de pensii, 

așa cum prevede legea. 

„Birourile Permanente se vor reuni miercuri și vor pune pe ordinea de zi a 

comisiilor reunite de buget-finanțe din Camera Deputaților și Senat rectificarea 

bugetară cu scopul principal de a elimina acel articol prin care pensiile au fost 

diminuate cu 26%. Probabil că săptămâna viitoare vom avea rectificarea adoptată 

fără acel articol”, anunță liderul deputaților PSD, Alfred Simonis. 

https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24260620-ciolacu-vrea-excluderea-din-psd-celor-trei-colegi-imbolnaviti-inaintea-votului-motiune-nu-niciunul-bolnav.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24260620-ciolacu-vrea-excluderea-din-psd-celor-trei-colegi-imbolnaviti-inaintea-votului-motiune-nu-niciunul-bolnav.htm
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El mai spune că pensiile vor fi majorate cu 40%, iar guvernul ”nu mai are niciun 

fel de tertip să evite această majorare”. 

Totodată, profesorii și personalul auxiliar din învățământ ar putea primi bonus de 

500 de euro, pe modelul medicilor, pentru că vor fi expuși în lupta cu pandemia, 

spune liderul deputaților PSD, Alfred Simonis. El precizează că social-democrații 

vor propune o inițiativă în Parlament. 

„Încercăm să facem ceea ce s-a făcut pentru doctorii din România, pentru medici 

și pentru personalul auxiliar. Așa cum știți, începe școala și dascălii, profesorii și 

personalul auxiliar vor fi implicați în lupta cu pandemia și vor fi extrem de expuși. 

Vom gândi o inițiativă pe care o depunem mâine, poimâine cel târziu, prin care și 

profesorii să beneficieze de același tip de bonus, anume echivalentul a 500 de 

euro, 2.500 de lei, pentru că sunt extrem de expuși în această perioadă de 

deschidere a școlilor”, anunță Alfred Simonis. 

El spune că social-democrații nu au decis dacă prevederea va fi inclusă în 

rectificarea bugetară sau va fi inițiativă distinctă. 

„O să găsim mecanismul să nu pice în sarcina autorităților locale. (...) E 

important să fie motivați și recompensați”, mai spune liderul deputaților PSD. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Orban: Comisia Europeana a aprobat schema de ajutor de stat pentru 

despagubirea fermierilor ale caror suprafete au fost afectate de seceta 

Premierul Ludovic Orban a declarat, marti, la Turnu Magurele, ca a fost aprobata 

de catre Comisia Europeana schema de ajutor de stat pentru despagubirea 

fermierilor ale caror suprafetele au fost afectate de seceta. El a precizat ca, dupa 

publicarea OUG, fermierii se pot adresa Ministerului Agriculturii in termen de 

zece zile, iar acesta trebuie sa transmita despagubirile. 

 

"Comisia Europeana a aprobat schema de ajutor de stat pentru despagubirea 

fermierilor ale caror suprafete au fost afectate de seceta.  

https://ziare.com/ludovic-orban/
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In urma aprobarii de catre Comisia Europeana a solicitarii de ajutor de stat 

formulata de Guvernul Romaniei, astazi se va publica OUG prin care Guvernul a 

alocat sumele necesare pentru plata despagubirilor catre fermierii ale caror 

suprafete sau culturi au fost afectate de seceta. Imediat cu publicarea ordonantei, 

orice fermier se poate adresa Ministerului Agriculturii si structurilor Ministerului 

Agriculturii, in termen de zece zile trebuie sa formuleze solicitarea, iar Ministerul 

Agriculturii trebuie sa transmita despagubirile catre fermierii afectati", a declarat 

Ludovic Orban, la Turnu Magurele. 

 

Premierul s-a aflat, marti, intr-o vizita oficiala in judetul Teleorman. 

 

Seful Cancelariei premierului, Ionel Danca, a afirmat, in 24 august, ca Guvernul a 

adoptat ordonanta de urgenta privind acordarea de despagubiri fermierilor ale caror 

culturi au fost afectate de seceta. Programul are un buget de 850 de milioane de lei, 

pentru aproximativ 34.400 de fermieri si o suprafata afectata de 1,16 milioane de 

hectare. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Ministrul Transporturilor: Lucrarile pentru finalizarea magistralei M5 

merg inainte, cu sau fara sprijinul primarului general al Capitalei 

Lucrarile pentru finalizarea magistralei de metrou M5 merg inainte, cu sau fara 

sprijinul primarului general al Capitalei, iar darea in trafic a metroului, cu calatori, 

se va face conform ultimelor termene asumate de cei implicati, da 

asigurari ministrul Transporturilor, Infrastructurii si Comunicatiilor, Lucian Bode. 

 

Intr-un comunicat al ministerului de resort, remis marti AGERPRES, se arata ca 

antreprenorii Asocierii care lucreaza la M5 au solicitat, in nenumarate randuri, 

sprijin Primariei Municipiului Bucuresti, in speta Societatii de Transport Bucuresti 

(STB), pentru finalizarea lucrarilor pasajului pietonal de la statia Parc Drumul 

Taberei. 

 

In acest sens, Asocierea Astaldi - FCC a cerut intreruperea circulatiei Liniei 41, 

pentru 10 zile, la intersectia strada Brasov cu B-dul Drumul Taberei. 

https://ziare.com/stiri/vizita/
https://ziare.com/stiri/metrou/
https://ziare.com/stiri/trafic/
https://ziare.com/stiri/calatori/
https://ziare.com/lucian-bode/ministrul-transporturilor-stiri/
https://ziare.com/lucian-bode/
https://ziare.com/stiri/stb/
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"Desi, in prima faza, Primaria Bucuresti, prin STB, a comunicat antreprenorilor ca 

si solutie trimestrul IV al acestui an, ulterior au revenit asupra termenului, pentru 

ca in final sa comunice ca termen tot trimestrul IV. Inconsecventa administratiei 

publice locale ii costa pe bucuresteni", avertizeaza MTIC. 

 

Sedintele de lucru organizate la Primaria Bucuresti la care au participat toti actorii 

importanti ai acestei lucrari (Astaldi - FCC, Metrorex, Societatea de Transport 

Bucuresti, Directia Transporturi din PMB, consultantul si subantreprenorii 

executanti) s-au lovit "de lipsa de intelegere si de reaua-vointa a reprezentantilor 

Primariei Generale", spun reprezentantii Ministerului Transporturilor, 

Infrastructurii si Comunicatiilor. 

 

Acestia sustin ca lucrarile aferente finalizarii magistralei de metrou M5 vor 

continua conform graficelor asumate, atat de antreprenori, cat si de catre 

beneficiar. 

 

"Toti factorii implicati in realizarea acestui important obiectiv pentru Bucuresti si 

bucuresteni trebuie sa inteleaga necesitatea finalizarii acestuia, dar si beneficiile pe 

care le va produce noua magistrala de metrou din Drumul Taberei. 

 

Doamna primar general, daca este primarul intregului Bucuresti, trebuie sa 

participe activ la finalizarea noii magistrale si nu sa mearga pe santierele 

obiectivelor de investitii care nu intra in atributiile domniei sale. Stiu ca doamna 

primar general se afla in plina campanie electorala si ar fi trebuit ca aceasta lucrare 

sa fie una prioritara pentru administratia pe care inca o conduce si sa se implice 

activ pentru locuitorii zonei. 

 

Acest obiectiv, deja foarte mult intarziat, reprezinta o prioritate pentru ministerul 

pe care il conduc si de aceea am si facut apel public la dialog. O anunt, si pe 

aceasta cale, pe doamna Firea ca lucrarile pentru finalizarea acestei magistrale 

merg inainte, cu sau fara sprijinul dansei, si ca darea in trafic a metroului, cu 

calatori, se va face conform ultimelor termene asumate de catre cei implicati.  

 

https://ziare.com/stiri/metrorex/
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Interesul cetatenilor Bucurestiului este pentru mine mult mai important decat 

campania electorala in care se afla unii sau altii", a declarat ministrul Lucian Bode. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Un nou pas pentru „Autostrada Unirii” A8 în Moldova: Licitație pentru 

proiectarea tronsonului Tg. Neamț - Iași - Ungheni / Termen: 38 de luni 

Puțin peste 100 de km din „Autostrada Unirii” A8 de la Tg Neamț la Iași și mai 

departe până la Ungheni vor fi analizați pentru revizuirea și completarea Studiului 

de Fezabilitate și realizarea Proiectului Tehnic de execuție. Licitația a fost lansată 

de CNAIR pentru minim 62 de milioane de lei cu un termen de execuție de 38 de 

luni. Odată finalizată această etapă, practic, proiectul va putea fi scos direct la 

execuție cu toate detaliile puse la punct. De remarcat că în varianta originală a SF-

ului pe acest tronson erau gândite nu mai puțin de 6 tuneluri forate cu o lungime 

totală de circa 10 km. 

 

CNAIR a lansat în SEAP licitația pentru „Completare/Revizuire/Actualizare 

Studiu de Fezabilitate, si elaborare P.A.C., P.A.D. si P.T.E. pentru obiectivul 

“Autostrada Targu-Neamt – Iasi- Ungheni”. 

Valoarea estimată este cuprinsă între 62.091.000 de lei și 73.370.700 de lei fără 

TV, iar termenul pentru întreg contractul este de 38 de luni. 

 

Data limită pentru depunerea ofertelor este 23 octombrie 2020. 

 

Autostrada Târgu Neamț - Iași -Ungheni reprezintă un tronson din viitoarea 

Autostrada A8 Târgu Mureș - Tg.Neamț - Iași - Ungheni ce va străbate județele 

Mureș, Harghita, Neamț și Iași și va avea o lungime de aproximativ 320 de km. 

Sector Târgu Neamț - Iași - Ungheni va avea o lungime de 100,14 km. 

Conform datelor din Caietul de Sarcini, Prestatorul va elabora următoarele 

documentații: 

• Studiul de Fezabilitate revizuit/completat/actualizat pentru Autostrada Târgu 

Neamț-Iași-Ungheni 
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• Proiectul pentru Obținerea Autorizației de Construire 

• Proiectului tehnic de execuție 

• Publicitatea proiectului 

• Documentația tehnică și consultanță în cadrul elaborării cererii de finanțare 

(fonduri europene) 

• Documentația tehnică pentru atribuirea contractului de execuție, pe loturi care se 

vor stabili după finalizarea Studiului de Fezabilitate 

• Asistență tehnică pentru perioada de execuție a lucrărilor în calitate de proiectant 

al lucrărilor de construire Autostrada Tg.Neamț-lași-Ungheni 

 

Prestatorul va identifica 2 variante de traseu posibile și va recomanda, pe baza unei 

analize multicriterială, o variantă pentru compararea cu varianta optimă avizată în 

Studiul de Fezabilitate elaborat în 2011 revizuită, conform informațiilor din Caietul 

de Sarcini consultat de HotNews.ro 

Punctul de începere al proiectului se păstrează , astfel încât să fie asigurată 

conexiunea cu tronsonul Târgu Mureș-Târgu Neamț, de asemenea punctul de 

sfârșit al proiectului se păstrează pentru a asigura conexiunea cu Podul peste răul 

Prut, la Ungheni; 

 

„Dezvoltarea variantelor de traseu se va face înspre nord de DN 28 și se va urmării 

o diminuare a costurilor cu construcția obiectivului, față de valorile esimate la 

nivelul anului 2011, prin reanalizarea criteriilor de proiectare, a soluțiilor tehnice 

de execuție, modificarea liniei roșii a proiectului”, conform Caietului de Sarcini. 

 

Traseul actual al tronsonului de autostrada Târgu Neamț-Iași-Ungheni este împărțit 

în 4 sectoare, după cum urmează 

 

• SECTORUL nr.1 - Km 0-km 32 , respectiv Târgu Neamț-Târgu Frumos ; 

• SECTORUL nr.2 - Km 32-km 61, respectiv Târgu Frumos- DN 28( zona 

Lețcani); 

• SECTORUL nr.3 - Km 61-km 78, respectiv DN 28( zona Lețcani)-DN 24 C 

(zona cât mai apropiată de municipiul Iași); 

• SECTORUL nr.4 - Km 78- km 100, 14 (sfârșitul proiectului va fi în punctul 

vamal de la Pod peste Prut la Ungheni amplasat în UAT Golăiești) 
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Conform documentației scoasă la licitație, se va studia asigurarea legăturii cu 

Aeroportul Iași și viitorul Spital Regional din Iași. 

 

„Prestatorul va avea în vedere și necesitatea conectării tronsonului de autostrada 

Târgu Neamț-Iași-Ungheni cu tronsonul de autostrada Moldova A7 (Ploiești - 

Buzău - Focșani - Bacău - Roman - Suceava-Siret)”, se arat în documentație. 

 

Vitezele de proiectare utilizate pentru dimensionarea autostrăzii vor fi conform 

normativelor de proiectare în vigoare având valori cuprinde între 100km/h-

140km/h. Se vor proiecta și perdele forestiere de protecție împotriva înzăpezirii. 

Activitățile aferente studiului geotehnic se pot realiza etapizat, pe sectoarele de 

autostrada indicate mai jos: 

Sector I - km 0+000 - km 32+000 = 32 km 

Sector 2 - km 32+000 - km 61 +000 = 29 km 

Sector 3 - km 61 +000 - km 78+000 = 17 km 

Sector 4 - km 78+000 - km I 00+ 140 = 22, 14 km 

Conform caietului de sarcini, contractul va avea mai multe termene de realizare 

pentru diferite etape, printre care: 

- Studiul de Fezabilitate - 18 luni 

- Proiectul pentru Autorizarea Execuției Lucrărilor (PAC) - 23 de luni de la 

începerea contractului 

- Proiectul Tehnic de Execuție - 38 de luni de la începerea contractului 

- Asistență Tehnică pentru contractarea execuției lucrărilor (+ răspuns la clarificări 

pe perioada licitației ) - 38 de luni de la începerea contractului 

- Asistență Tehnică pe toată perioada execuției lucrărilor 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Firea: Platforma online dedicata proiectului "Doneaza plasma, salveaza 

viata" a devenit activa. In mai putin de o ora de la lansare, sapte bucuresteni 

s-au inscris 

Primarul general al Capitalei, Gabriela Firea, anunta ca a fost lansata platforma 

online dedicata proiectului "Doneaza plasma, salveaza viata". Sapte bucuresteni s-

au inscris in program, in mai putin de o ora de la lansare, spun reprezentantii 

Primariei. 

 

"Ma bucur sa pot anunta ca de astazi, 1 septembrie, platforma online dedicata 

proiectului << Doneaza plasma, salveaza viata >> a devenit activa! Donatorii de 

plasma pot regasi la adresa de Internet https://doneazaplasma.assmb.ro/ toate 

informatiile necesare pentru inscrierea in proiect. In acest moment este criza de 

plasma. Ar putea fi salvati sute de pacienti, dar Ministerul Sanatatii nu are un 

program national pentru a incuraja donarea de plasma", a afirmat primarul general, 

Gabriela Firea, intr-un comunicat de presa al Primariei Capitalei. 

 

Potrivit comunicatului, in mai putin de o ora de la lansare, sapte bucuresteni s-au 

inscris pe platforma. 

 

"Noi ne dorim, prin aceasta initiativa, sa incurajam donarea de plasma de catre 

pacienti vindecati, prin acordarea unui sprijin financiar in valoare de 1.000 

euro/beneficiar, sub forma unui pachet de vouchere care vor putea fi utilizate 

pentru achizitionarea de servicii medicale si medicamente necesare recuperarii 

post-infectare, precum si pentru alimente. Am initiat acest proiect pentru ca 

incurajarea unor tratamente inovatoare, care sa contribuie la vindecarea sau la 

ameliorarea starii de sanatate a pacientilor infectati cu noul coronavirus, este 

absolut necesara si pentru ca, desi peste 40.000 de romani s-au vindecat de 

COVID, foarte putini dintre acestia au donat! Potrivit statisticilor oficiale, pana in 

prezent avem doar circa 400 de donatori. Este foarte important de stiut ca plasma 

donata de o persoana poate salva trei pacienti!", a sustinut Firea. 

 

La randul sau, directorul medical al ASSMB, Turkes Ablachim, a subliniat ca 

acordarea acestor tichete valorice se face la cerere si nu conditioneaza actul de 

donare:  

https://ziare.com/gabriela-firea/
https://ziare.com/stiri/coronavirus/
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"Aplicatia proiectului nostru este foarte simpla: solicitantii pentru aceste tichete 

valorice trebuie sa fie bucuresteni, sa faca dovada ca au donat si vor primi imediat 

dupa inscriere confirmarea acesteia. Nu va fi nevoie de prezenta acestora decat in 

momentul in care vin sa-si preia tichetele". 

 

"Noi am tratat foarte multi pacienti in aceasta perioada si o buna parte au fost 

pacienti cu forme grave, care au trecut prin terapie intensiva. Am administrat 

plasma de la convalescenti care au avut SARS-COV-2 unui numar de 60 de 

pacienti care au trecut prin terapie intensiva si o buna parte dintre ei au supravietuit 

si au reusit sa paraseasca spitalul. Este foarte important ca aceasta plasma sa fie 

disponibila, pentru ca exista un interval terapeutic de cateva zile in care putem 

administra aceasta plasma cu maxim succes", a spus dr. Simin Florescu, director 

medical la Spitalul "Victor Babes". 

 

Potrivit directorului general al ASSMB, Vasile Apostol, proiectul aprobat vizeaza 

500 de beneficiari, intr-o prima etapa, iar valoarea totala decontata de Primaria 

Capitalei, prin ASSMB, este de 500.000 de euro (2.411.424 lei). 

 

Pe platforma online dedicata proiectului "Doneaza plasma, salveaza viata" se 

regasesc informatiile privind regulamentul si documentele necesare pentru 

inscrierea in proiect. Dupa completarea datelor, se va genera automat un numar de 

inregistrare in proiect. Confirmarea inregistrarii, precum si numarul de inregistrare, 

vor fi primite de catre fiecare solicitant pe adresa de email inscrisa in aplicatie. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Sistemul medical din România în cifre: Numărul medicilor a crescut cu 

aproape 2.700 în ultimul an. Un medic la 307 locuitori în medie, în țara 

noastră 

532 de spitale - de stat și private - au funcționat în România în anul 2019, în 

creștere față de 524 de spitale în anul precedent, iar în țara noastră există, în medie, 

un medic la 307 locuitori, arată datele Institutului Național de Statistică. Numărul 

medicilor din România a crescut cu 2.700 în anul 2019, comparativ cu 2018. 
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În anul 2019, în România au funcționat în total peste 63 mii de unităţi sanitare - 51 

mii în mediul urban şi 12 mii în mediul rural - spitale, cabinete de medicină de 

familie, cabinete medicale de specialitate sau cabinete stomatologice. 

La începutul anului 2019, datele transmise de Ministerul Sănătății la solicitarea 

HotNews.ro arătau că peste 2.000 de medici români părăsesc anual România 

pentru a lucra în alte țări. 

 

Reţeaua sanitară din România a dispus în anul 2019 de: 

 532 de spitale față de 524 de spitale în anul 2018; 

 161 de unități asimilate spitalelor care oferă numai servicii de internare de zi 

sau servicii ambulatorii și internare de zi, mai puțin cu o unitate față de anul 

precedent; 

 peste 12 mii de cabinete medicale independente de specialitate, cu 652 

unități mai multe decât în anul 2018; 

 peste 15 mii de cabinete stomatologice independente, cu 339 de unități mai 

mult decât în anul precedent; 

 aproape 11 mii de cabinete de medicină de familie, în scădere cu 78 cabinete 

față de anul 2018. 

 

Rețeaua farmaceutică a furnizat servicii printr-un număr de 9.900 de farmacii, 

drogherii și puncte farmaceutice, în scădere cu 49 de unități față de anul 2018, dar 

rețeaua de laboratoare medicale a înregistrat creșteri față de anul precedent, 

furnizând servicii prin intermediul a 4.300 de laboratoare medicale, cu 66 de 

laboratoare medicale mai multe decât în anul 2018. 

 

Dintre cele 693 de spitale și unități asimilate spitalelor care și-au desfășurat 

activitatea în anul 2019, doar 344 sunt unități medicale mari (cu peste 100 de 

paturi), iar 268 sunt unități medicale mici (cu mai puțin de 50 de paturi). 
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 Medicina primară 

 

Medicina primară, asigurată prin reţeaua de cabinete medicale de familie, 

reprezintă primul contact al populaţiei cu sistemul sanitar, atât pentru 

diagnosticarea şi tratarea unor boli, cât şi pentru realizarea examenelor medicale 

preventive. 

 

Cele mai multe cabinete de medicină de familie au funcţionat în mediul urban, 

6.500 de cabinete comparativ cu 4.400 de cabinete în mediul rural, la fel ca în anul 

2018. 

 

În mediul rural, unui cabinet de medicină de familie i-au revenit de 1,3 ori mai 

mulţi locuitori (aparținând populaţiei rezidente) comparativ cu un cabinet din 

mediul urban. 

 Asistenţa medicală ambulatorie de specialitate 

Asistenţa medicală ambulatorie de specialitate este asigurată prin unităţi 

specializate de tipul ambulatoriilor de specialitate, centrelor medicale şi 

stomatologice, policlinicilor, centrelor de diagnostic şi tratament etc., unități care 

sunt situate, în majoritate, în mediul urban. 

 

Reţeaua cabinetelor medicale independente de specialitate şi cea a cabinetelor 

stomatologice independente – parte a sistemului de asigurare a asistenţei medicale 

ambulatorii – este situată, de asemenea, în cea mai mare parte în mediul urban. 

 

În timp ce în mediul urban au funcţionat 11.500 de cabinete medicale independente 

de specialitate, în rural numărul acestora a fost de 23 ori mai mic, respectiv, de 

numai 494 de cabinete. 

 

În consecință, numărul mediu de locuitori care a revenit unui cabinet medical 

independent de specialitate a fost de 20 ori mai mare în mediul rural, față de 

mediul urban. 
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În anul 2019, la 10.000 de locuitori în mediul rural au revenit, în medie, numai 0,6 

cabinete medicale independente de specialitate (0,5 cabinete în 2018) comparativ 

cu 11,0 cabinete în mediul urban în anul 2019 (10,4 cabinete în anul 2018). 

 

 Asistenţa medicală cu internare 

 

Cele aproximativ 693 de spitale și unități asimilate spitalelor care au funcţionat în 

anul 2019 au dispus de 134.200 de paturi pentru internare continuă (124.200 de 

paturi în mediul urban şi 10.000 de paturi în mediul rural) şi de 9.800 de paturi de 

spital pentru internare de zi (numai 359 de paturi în mediul rural). În 2019, 

spitalele și unitățile asimilate au acordat servicii de internare continuă și de zi unui 

număr aproximativ egal de pacienți (4,3 milioane de cazuri de internare continuă și 

tot atâtea cazuri de internare de zi). 

 

Din punct de vedere al asigurării de paturi, cele mai multe paturi de spital (132 de 

mii de paturi, reprezentând 91,5% din total) au fost puse la dispoziția pacienților în 

spitalele mari (unități cu peste 100 de paturi fiecare), 7 mii de paturi de spital 

(4,9%) au fost disponibile în spitalele de dimensiune medie (unități cu 50-99 de 

paturi), iar 5 mii de paturi (3,6%) în spitale mici (cu mai puțin de 50 de paturi). 

 

În 2019, durata medie de internare a fost de 7,1 zile/pacient internat în spital. Din 

totalul spitalelor un număr de 11 centre de sănătate cu paturi de spital (7 centre în 

mediul rural) au acordat asistență medicală cu internare continuă, în cel puțin două 

specialități, pacienților din mai multe localități, iar durata medie de internare a fost 

de 8,4 zile/pacient. 

 

Pacienții cu nevoi medico-sociale au beneficiat, în medie, de 158,0 zile/pacient de 

servicii de îngrijire, servicii medicale și servicii sociale cu internare continuă în 

unitățile medico-sociale. 

 

Prevenirea și combaterea tuberculozei, precum și tratarea bolnavilor stabilizați s-a 

realizat cu internare continuă, în medie, 119,7 zile/pacient în cele două preventorii, 

iar bolnavii cu TBC au fost tratați, în medie 27,4 zile/pacient în cele două sanatorii 

specializate. 
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 Personalul medical: Numărul medicilor a crescut 

 

Din punct de vedere al asigurării cu personal medico-sanitar, în anul 2019 sistemul 

de sănătate a dispus de: 

 63.300 de medici, în creștere cu 2.700 de medici față de anul 2018; 

 17.000 de medici stomatologi, în creștere cu peste 500 de medici 

stomatologi față de anul 2018; 

 18.100 de farmacişti, în creștere cu peste 450 de farmaciști față de anul 

precedent; 

 150.300 de persoane cu pregătire sanitară medie, în creștere cu 4.900 față de 

anul 2018 şi de 72.400 de angajați - personal sanitar auxiliar, în creștere cu 

2.100 față de anul 2018. 

 

Structura personalului sanitar este preponderent feminină, ponderea femeilor în 

rândul medicilor și al medicilor stomatologi fiind de 70,4%, respectiv 65,5%, iar în 

rândul farmaciștilor de circa 90%. 

 

2.200 de fiziokinetoterapeuți şi 16.200 de asistenţi medicali cu studii superioare au 

asigurat îngrijirea medicală în unităţile din sistemul sanitar public şi privat în anul 

2019, față de 1.900 de fiziokinetoterapeuți și 15.300 de asistenţi medicali cu studii 

superioare în anul 2018. 

 

Distribuţia personalului sanitar pe medii de rezidenţă este determinată de 

repartizarea teritorială a unităţilor sanitare, păstrându-se discrepanțele majore 

existente. 

 

Din totalul medicilor, aproximativ o cincime au fost medici de familie, aproape 

două treimi dintre aceştia desfăşurându-și activitatea în mediul urban. 
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În anul 2019, la fel ca în anul precedent, discrepanţele pe medii de rezidenţă 

privind asigurarea populaţiei cu personal medical sunt evidențiate de numărul mai 

mare de locuitori (aparținând populației rezidente) care au revenit unui cadru 

medico-sanitar, astfel: în mediul rural au revenit de peste 8 ori mai mulți locuitori 

unui medic (de 1,5 ori mai mulți locuitori unui medic de familie), de 6 ori mai 

mulţi locuitori unui medic stomatolog și de aproape 4 ori mai mulţi locuitori unui 

farmacist, față de mediul urban. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Marcel Vela despre demisia şefului Poliţiei Române: „Decizia corectă” / 

Chestorul Eduard Mirițescu, numit interimar 

Ministrul de interne Marcel Vela spune că decizia lui Liviu Vasilescu de a se 

retrage din funcţia de şef al Poliţiei Române este cea „corectă” şi a fost convenită 

pentru a nu afecta imaginea şi credibilitatea instituţiei. 

 

„Este decizia corectă, pe care am convenit-o, astfel încât imaginea și credibilitatea 

Poliției Române să nu fie afectate sau puse sub semnul întrebării. În urma discuției 

pe care am avut-o, domnia sa a achiesat să se retragă din funcția de Inspector 

General, precizând faptul că își dorește să continue munca de poliție și să își 

îndeplinească atribuțiile de ofițer”, afirmă ministrul de interne Marcel Vela, 

potrivit unui comunicat de presă difuzat marți seară de MAI. 

„Poliția Română are nevoie acum să se concentreze exclusiv asupra problemelor pe 

care le are în atribuții, adică aplicarea cu fermitate a legii și eliminarea oricărui act 

de perturbare a acestei activități”, mai spune Vela. 

 

Ministrul precizează că, „pentru a asigura continuitatea în actul de management al 

acestei instituţii importante a Ministerului Afacerilor Interne”, a decis ca 

inspectorul general adjunct al IGPR, chestorul de poliţie Eduard Miriţescu, din 

funcţia pe care o deţine, „să exercite temporar comanda Poliţiei Române până la 

numirea unui ofiţer care să preia această funcţie şi responsabilitate”. 
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„Nu m-am grăbit să numesc astăzi un înlocuitor al Inspectorului General al Poliției 

Române pentru că îmi doresc să identific, împreună cu echipa de la Ministerul 

Afacerilor Interne, cea mai potrivită persoană pentru a putea reforma din temelii 

Inspectoratul General al Poliției Române, pentru a putea continua programele de 

înzestrare a polițiștilor și pentru a fi capabilă să exercite un act managerial 

corespunzător pentru o instituție de nivel european care să ofere cetățenilor 

siguranță și încredere. Vă asigur că, în cel mai scurt timp, va fi epuizat acest 

interimat la nivelul conducerii Poliției Române”, a transmis Vela. 

 

Şeful Poliţiei Române, Liviu Vasilescu, a anunţat marţi că demisionează din 

funcţie. 

 

Anunțul are loc în contextul scandalului generat de întâlnirea șefului IGPR cu 

membri ai clanului Duduianu, în noaptea de 8 spre 9 august, înainte de 

înmormântarea fostului lider al grupării. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ministrul Bogdan Aurescu - vizită oficială în Israel şi Palestina 

Ministrul Afacerilor Externe, Bogdan Aurescu, efectuează, miercuri şi joi, o vizită 

oficială în Israel şi în Palestina, unde se va întâlni cu premierii celor două state şi 

cu omologii săi. 

 

Potrivit MAE, programul vizitei lui Aurescu în Statul Israel include consultări cu 

ministrul Afacerilor Externe, Gabriel Ashkenazi, şi întrevederi cu preşedintele 

Reuven Rivlin, prim-ministrul Benjamin Netanyahu, prim-ministrul supleant şi 

ministru al Apărării, Benjamin Gantz, ministrul cooperării regionale, Ofir Akunis, 

şi liderul opoziţiei şi al formaţiunii Yesh Atid-Telem din Knesset, Yair Lapid. 

 

Discuţiile cu oficialii israelieni se vor concentra pe modalităţile de dezvoltare şi 

aprofundare a relaţiilor bilaterale, cu caracter strategic, dintre cele două state, cu 

accent pe domeniile politic, economic şi securitar, în beneficiul României şi al 

Statului Israel. 

 

https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24262899-liviu-vasilescu-demisioneaza-sefia-politiei-romane.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24262899-liviu-vasilescu-demisioneaza-sefia-politiei-romane.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24262899-liviu-vasilescu-demisioneaza-sefia-politiei-romane.htm
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Totodată, oficialii vor discuta aprofundat evoluţiile din regiune, cu precădere cele 

mai recente evoluţii din cadrul Procesului de Pace din Orientul Mijlociu. 

 

În Palestina, programul vizitei va include consultări cu ministrul Afacerilor 

Externe şi al Expatriaţilor, Riad Malki, şi întrevederi cu prim-ministrul 

Mohammad Shtayyeh şi cu Ahmed Majdalani, ministrul Muncii şi Dezvoltării 

Sociale. 

 

Discuţiile vor viza, în principal, dezvoltarea şi diversificarea relaţiilor bilaterale 

româno-palestiniene şi modalităţile de consolidare a colaborării, ca o contribuţie 

concretă la construcţia instituţională şi dezvoltarea Palestinei. 

 

De asemenea, oficialii vor aborda aspecte privind cele mai recente evenimente de 

pe agenda regională şi de securitate, cu accent pe perspectivele Procesului de Pace 

din Orientul Mijlociu. 

 

"Suntem într-un moment extrem de dinamic în ceea ce priveşte evoluţiile din 

Orientul Mijlociu. Am avut în ultimele luni un dialog deschis şi aprofundat atât cu 

omologul meu israelian, Gabriel Ashkenazi, precum şi cu cel palestinian, Riad 

Malki, în concordanţă cu poziţia tradiţională a României, care are relaţii de 

prietenie şi încredere cu ambele părţi", afirmă Aurescu, citat în comunicat. 

 

Potrivit acestuia, discuţia cu omologul israelian va aborda inclusiv demararea 

pregătirii celei de-a treia reuniuni comune a celor două Guverne, "în baza stadiului 

excelent al relaţiilor româno-israeliene, cu valenţe strategice, consolidată pe 

parcursul celor peste şapte decenii de relaţii diplomatice neîntrerupte". 

 

"În Palestina, voi evidenţia interesul pentru continuarea şi aprofundarea cooperării 

noastre, inclusiv pentru generarea substanţei necesare în vederea bunei organizări a 

următoarei reuniuni a Comitetului Inter-guvernamental bilateral", mai arată 

Aurescu. 
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Ministrul român precizează că va susţine, atât în Israel, cât şi în Palestina, "poziţia 

constantă a României în sprijinul unei soluţii durabile generate de Procesul de 

Pace, fundamentată pe soluţia celor două state, care să coexiste în pace şi 

securitate, ca singura opţiune viabilă de natură să răspundă aspiraţiilor ambelor 

părţi".  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Grupul farmaceutic elveţian Roche va lansa la sfârşitul lunii septembrie un 

test rapid pentru coronavirus 

Grupul farmaceutic elveţian Roche a anunţat marţi lansarea, la sfârşitul lunii 

septembrie, a unui test de depistare a noului coronavirus, care va da rezultatele în 

15 minute, relatează AFP. 

 

Acest test pentru antigenele SARS-CoV-2, virus la originea pandemiei de COVID 

-19 care a ucis peste 851.000 de oameni în întreaga lume de la sfârşitul lunii 

decembrie, va fi disponibil mai întâi în ţările care recunosc ''marcajul CE'', o 

etichetă obligatorie pentru produsele care urmează să fie comercializate în Uniunea 

Europeană. 

 

Dar grupul intenţionează, de asemenea, să depună ''o cerere de autorizare de 

urgenţă'' la Agenţia americană pentru medicamente (FDA). 

 

''La lansare, 40 de milioane de teste rapide SARS-CoV-2 vor fi disponibile în 

fiecare lună. Această capacitate va fi mai mult decât dublă la sfârşitul acestui an 

pentru a răspunde la cererea de teste a sistemelor de sănătate din întreaga lume'', a 

indicat grupul Roche într-un comunicat. 

 

Testul urmează să fie lansat în parteneriat cu compania sud-coreeană SD Biosensor 

Inc, care are deja multe teste de depistare şi cu care Roche are un acord de 

distribuţie la nivel mondial.  

(Sursa: Agerpres) 
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 Romania va detine, prin Romaero, un centru de echipare si mentenanta 

pentru elicoptere Black Hawk 

ROMAERO S.A. si Sikorsky, parte a grupului Lockheed Martin, vor semna joi un 

Memorandum de Intelegere. Acesta va sta la baza colaborarii intre cele doua 

companii, in vederea infiintarii in Romania a unui Centru Regional de Echipare si 

Intretinere a Elicopterelor Black Hawk, pentru Europa Centrala, scrie Defense 

Romania. 

 

"Concretizarea parteneriatului industrial reprezinta o oportunitate majora pentru 

industria romaneasca de aparare. Conform acordului, Romania ar urma sa 

gazduiasca primul centru regional de echipare si mentenanta Black Hawk, 

valorizand capacitatile logistice ale bazei de mentenanta Romaero si experienta 

specifica a companiei in intretinerea de aeronave, precizeaza Romaero. 

 

Black Hawk, cel mai raspandit elicopter multi-rol si multi-misiune din lume, ar 

urma sa fie echipat de Romaero atat pentru misiuni militare, cat si pentru 

operatiuni de cautare si salvare, servicii medicale de urgenta, comanda si control 

sau transport oficial. 

 

Elicopterele Black Hawk vor fi livrate pentru finalizare de catre Romaero din 

fabrica PZL Mielec, Polonia, cea mai mare capabilitate de productie a Lockheed 

Martin din afara SUA. 

Memorandumul va fi semnat in cadrul evenimentului "Black Sea and Balkans 

Security Forum 2020" care va avea loc joi, 3 septembrie. La ceremonie vor 

participa si Ministrului Economiei, Energiei si Mediului de Afaceri, Virgil 

Popescu, Ambasadorului Statelor Unite la Bucuresti, E.S. Adrian Zuckerman, 

Adjunctului Ambasadorului Poloniei in Romania, Natalia Piotrowska si 

Secretarului de Stat pentru industria de aparare, Cristian Simu. 

(Sursa: ziare.com) 

 

https://www.defenseromania.ro/un-prim-pas-romania-va-de-ine-prin-romaero-un-centru-de-echipare-i-mentenan-a-pentru-elicoptere-black-hawk_605079.html
https://www.defenseromania.ro/un-prim-pas-romania-va-de-ine-prin-romaero-un-centru-de-echipare-i-mentenan-a-pentru-elicoptere-black-hawk_605079.html
https://ziare.com/stiri/transport/
https://ziare.com/virgil-popescu/
https://ziare.com/virgil-popescu/
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 Coruptia ar putea ruina proiectul laserului de la Magurele, cel mai puternic 

din lume. Comunitatea internationala e cu ochii pe cel mai ambitios proiect 

din Romania 

Presa internationala urmareste indeaproape evolutia proiectului din Romania care 

marcheaza un record la nivel mondial. Laserul de la Magurele este cel mai puternic 

laser stiintific din lume, insa scandalul de la fruntea institutiei care conduce 

proiectul risca sa saboteze investitia de 356 de milioane de euro. 

 

Institutul National de Fizica si Inginerie Nucleara Horia Hulubei din Romania, 

sediul proiectului European Extreme Light Infrastructure, l-a concediat recent pe 

directorul sau, Nicolae Zamfir, care l-a criticat in mod public pe succesorul sau, 

scrie Euronews. 

 

Zamfir, in varsta de 68 de ani, face obiectul unei plangeri din partea sindicatului 

roman al oamenilor de stiinta, care sustine ca acesta depasise varsta de pensionare 

de 65 de ani in momentul in care a fost numit. 

 

Fostul director spune ca acuzatia este neintemeiata intrucat a trecut procesul de 

selectie pentru locul de munca cand avea inca sub 65 de ani si ca plangerea a fost 

depusa de membri ai personalului care doresc sa se razbune pe el, printre care se 

numara si Nicolae Marginean, noul director interimar al institutului. 

 

Intrebat de Euronews despre acest conflict, Marginean a ales sa nu comenteze. 

 

"Acest proiect va aduce cunostinte, intelegere si descoperiri stiintifice nemaiauzite. 

Laserul va aduce beneficii nu numai Romaniei, ci si intregii Europe ", a spus el. 

 

"Romania a fost aleasa in acest proiect datorita istoriei sale remarcabile in 

cercetarea fizicii nucleare.", adauga Nicolae Marginean. 

 

"Laserele vor fi folosite pentru cercetarea tratamentelor impotriva cancerului 

folosind tehnologia laserelor de mare putere.  

https://www.euronews.com/2020/09/01/world-s-biggest-laser-how-corruption-threatens-to-neutralise-romania-s-flagship-physics-pr
https://ziare.com/stiri/conflict/
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Avem nevoie de lasere atat de puternice pentru a accelera ionii grei si pentru a 

cerceta o tehnologie care in viitor va ajuta la tratarea tumorilor 

 

Un tratament cu radioterapie care utilizeaza lasere de mare putere va ataca numai 

celulele canceroase si nu va dauna pacientului si va fi, de asemenea, rentabil. Daca 

vrem sa generam un camp de radiatii suficient de puternic pentru a trata tumorile, 

avem nevoie de lasere atat de puternice.", a declarat Calin Ur, cercetator principal 

in fizica nucleara experimentala la Extreme Light Infrastructure - Nuclear Physics 

(ELI-NP) din Bucuresti. 

 
(Sursa: ziare.com) 

 

 Studiu. Doar unul din zece furnizori de energie la nivel mondial acordă 

importanță mai mare surselor „verzi”, în defavoarea combustibililor fosili. În 

UE procentul este însă de 40%. 

Cu ajutorul algoritmilor de învățare (machine learning), cercetătorii au analizat 

activitatea a peste 3.000 de companii furnizoare de energei din întreaga lume, în 

ultimii 20 de ani. Rezultatele au arătat că doar 10% dintre acestea s-au grăbit să-și 

dezvolte infrastructura „verde”, în detrimentul celei tradiționale, pe combustibili 

fosili. 

Studiul, publicat recent în Revista Nature, arată că chiar și acele companii care 

investesc în „energia verde” cheltuiesc în continuare mai mult pentru a produce 

energie din cărbune sau gaze naturale. 

În Uniunea Europeană și în Marea Britanie s-a ajuns anul trecut la o pondere de 

40% energie verde (solară sau eoliană) în totalul energiei produse. Dar este vorba 

de energia produsă, nu de energia consumată, care poate fi și importată din surse 

mai puțin ecologice. Pe măsură ce această pondere a crescut, la nivelul Europei, se 

observă că în instalațiile eoliene sau solare au investit mai mult producătorii 

independenți decât furnizorii tradiționali de energie sau companiile de utilități, 

inclusiv cele guvernamentale, arată studiul. 
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Galina Alova, cercetătoare la Universitatea Oxford, arată că un astfel de trend nu 

produce rezultatele necesare: „Companiile fac ceva, dar nu suficient. Nu fac 

tranziția către sursele regenerabile, ci prioritizează producția din resurse fosile”. 

Concluzia generală a studiului: companiile de utilități mai mult împiedică tranziția 

către sursele regenerabile. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Numărul șomerilor din UE a crescut cu 336 de mii în iulie. Rata șomajului a 

urcat cu 0,1% față de luna iunie, la 7,2%. Peste 15 milioane de europeni sunt 

în căutarea unui loc de muncă. 

Eurostat estimează că în luna iulie peste 15,2 milioane de persoane din Uniunea 

Europeană nu aveau un loc de muncă, dintre care 12,8 milioane din Zona Euro. 

Comparativ cu iunie 2020, numărul șomerilor a crescut cu 336 de mii în UE și cu 

344 de mii în Zona Euro. 

Potrivit datelor, în iulie, lună în care mai multe state europene au relaxat măsurile 

restrictive și de izolare, rata șomajului ajustată sezonier din UE a crescut cu 0,1% 

față de luna precedentă, de la 7,1% la 7,2%. În Zona Euro șomajul a urcat de la 

7,7% în iunie, la 7,9%. 

Rata șomajul în rândul tinerilor (sub 25 de ani) a fost de 17,0% în UE și de 17,3% 

în Zona Euro.  

Astfel aproape trei milioane de tineri din UE erau șomeri în luna iulie. Comparativ 

cu iunie, în iulie numărul tinerilor șomeri a crescut cu 37 de mii în UE și cu 29 de 

mii în zona euro. 

În România rata șomajului a fost în iulie de 5,4% (484 de mii de șomeri). Față de 

aceeași lună din 2019 creșterea a fost de 33%. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 

https://www.biziday.ro/156816-2/
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 Polonia suspendă cursele aeriene către și dinspre România, începând de 

miercuri 

România a fost inclusă de Polonia pe lista statelor cu risc epidemiologic crescut, 

iar cursele aeriene către și dinspre România spre Polonia vor fi suspendate 

începând de miercuri, a anunțat Ministerul Afacerilor Externe (MAE). 

Potrivit MAE, măsura suspendării curselor aeriene se aplică pentru toate cele peste 

40 de state incluse pe lista țărilor cu risc epidemiologic crescut și este valabilă până 

la 15 septembrie, urmând să fie reevaluată în funcție de evoluțiile epidemiologice. 

Conform informațiilor comunicate public de către autoritățile poloneze, vor fi 

exceptate zborurile aeriene organizate la cererea/cu acordul Guvernului polonez, 

zborurile umanitare, medicale și cele de căutare și salvare, zborurile militare 

poloneze şi străine, precum şi zborurile tip charter planificate anterior intrării în 

vigoare a hotărârii privind instituirea noilor măsuri. 

Totodată, MAE precizează că persoanele care călătoresc în Polonia dintr-un stat 

membru UE, precum şi din Norvegia, Elveția, Islanda şi Principatul Liechtenstein 

pot intra în continuare în acest stat fără restricții sau măsuri speciale precum 

carantină obligatorie/autoizolare. La punctele de frontieră terestră Schengen (cu 

Germania, Cehia, Slovacia şi Lituania) sunt efectuate numai verificări aleatorii ale 

documentelor de călătorie. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Comisia Europeana atentioneaza Ungaria in legatura cu decizia de inchidere 

a frontierelor pe fondul pandemiei si face apel la importanta "integritatii 

Spatiului Schengen" 

Comisia Europeana a atentionat marti guvernul din Ungaria, care a inchis din nou 

frontierele tarii din cauza pandemiei, in legatura cu orice discriminare bazata pe 

nationalitate si a facut apel la importanta 'integritatii Spatiului Schengen', relateaza 

AFP. 

 

Comisarul european pentru Justitie, Didier Reynders, a anuntat pe Twitter ca a 

trimis o scrisoare in acest sens guvernului lui Viktor Orban. 

https://ziare.com/twitter/
https://ziare.com/viktor-orban/
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Ungaria prevede exceptii de la interdictia de acces pe teritoriul sau in special 

pentru cetatenii din celelalte state din Grupul de la Visegrad (Cehia, Slovacia si 

Polonia), care pot furniza un test negativ de COVID-19 de mai putin de cinci zile. 

 

"Astazi, (comisarul european pentru Afaceri Interne) Ylva Johansson si cu mine 

am trimis o scrisoare guvernului ungar in care reamintim importanta (pastrarii) 

integritatii Spatiului Schengen si aplicarii de masuri la frontiere in mod 

nediscriminatoriu pentru toti cetatenii si rezidentii din UE", a scris pe Twitter 

comisarul belgian. 

 

"Orice masura care nu va respecta aceste principii fundamentale ale dreptului 

european va trebui, bineinteles, retrasa imediat", a adaugat el. Comisarii ar urma sa 

discute cu autoritatile ungare pentru a obtine "mai multe informatii". 

 

"Nu este posibil sa existe o discriminare pe baza de nationalitate intre cetatenii 

europeni", a precizat un purtator de cuvant al Comisiei, Christian Wigand, in 

timpul conferintei de presa zilnice. 

In contextul restrictiilor de miscare adoptate dispersat de catre statele membre in 

incercarea de a limita raspandirea pandemiei, Comisia promite de asemenea o mai 

buna coordonare intre cele 27 de tari din UE si o armonizare a criteriilor pentru 

definirea zonelor de risc. 

 

Executivul european a prezentat propuneri in acest sens, iar cele mai importante 

dintre ele au fost reluate de presedintia germana a UE intr-un document care 

urmeaza sa le fie inaintat miercuri ambasadorilor celor 27 de state membre. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Coronavirus: Recesiune record pentru economia mondială. Cum stă fiecare 

țară / Doar China a scăpat 

După India, Brazilia a dezvăluit marți o scădere istorică a PIB-ului în al doilea 

trimestru, o scădere suportată de aproape toate marile economii ale lumii în urma 

pandemiei Covid-19. Doar China a scăpat de recesiune. 
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Iată o trecere în revistă făcută de AFP cu principalele modificări ale produsului 

intern brut (PIB), calculate comparativ cu trimestrul anterior. Cifrele sunt, dacă nu 

se specifică altfel, cele ale institutelor statistice naționale. 

Brazilia, cea mai mare economie din America Latină, a raportat marți o 

prăbușire record de 9,7% din PIB-ul său între aprilie și iunie. A doua țară cea mai 

afectată de pandemie, cu mai mult de 121.000 de decese, gigantul sud-american a 

intrat oficial în recesiune după un declin (revizuit) de 2,5% în primul trimestru. 

 

„PIB-ul se află acum la același nivel ca la sfârșitul anului 2009, în centrul crizei 

financiare internaționale”, a explicat Institutul de Statistică IBGE într-un 

comunicat. 

 

India, un alt gigant emergent care plătește un preț mare pentru Covid-19 (peste 

65.000 de morți), a dezvăluit cu 24 de ore mai devreme o scădere fără precedent de 

23,9% din PIB-ul său de la un an la altul. Fără recesiune, totuși, deoarece New 

Delhi a înregistrat o creștere de 3,1% între ianuarie și martie. 

 

În Statele Unite, cea mai mare economie din lume, scăderea a fost de 9,5% în al 

doilea trimestru, după o scădere de 1,3% în primul, potrivit cifrelor publicate de 

OECD. Statisticile guvernului SUA publică variații la o rată anualizată (-32,9% în 

al doilea trimestru), precum Canada, care vineri a raportat o scădere fără precedent 

a PIB-ului său cu 38,7% în primăvară. 

 

Singura lumină palidă a venit de la a doua cea mai mare economie din 

lume: China a evitat recesiunea prin stoparea epidemiei. PIB-ul a revenit cu 

11,5% în al doilea trimestru, după ce a scăzut cu 10% în primul trimestru. Pe 

parcursul unui an, scăderea a fost de 6,8% în primul trimestru și revenirea de 3,2% 

în al doilea trimestru. Un nivel de creștere care rămâne însă mult mai mic decât cel 

înregistrat de China în ultimele decenii. 

 

Japonia vecină a avut încă trei luni dificile: în al doilea trimestru, PIB-ul său s-a 

prăbușit cu 7,8% comparativ cu cel din ianuarie până în martie. Aceasta este cea 

mai puternică scădere de când au fost puse în aplicare date comparabile în 1980 și 

al treilea trimestru consecutiv al contracției PIB-ului. 
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Europa înconjurată de recesiune 

 

Din partea Vechiului Continent, întreaga zonă euro și-a redus PIB-ul cu 12,1% 

în primăvară, după -3,6% în trimestrul anterior, adică „de departe” cel mai 

semnificativ declin din 1995, potrivit oficiului european de statistică Eurostat. 

 

Germania, cea mai mare economie din Europa, și-a văzut scăderea PIB-ului cu 

10,1% în al doilea trimestru, după ce a scăzut cu 2% în primul (cea mai gravă 

scădere înregistrată până acum a fost de 4,7%). Mai puțin afectată de pandemie 

decât alte țări de pe continent, a lansat marți o mică notă de speranță prin 

revizuirea prognozei sale pentru o scădere a activității economice la -5,8%, față de 

-6,3% estimată anterior. 

 

Pentru Franța, care a cunoscut o izolare mai strictă și mai lungă decât vecina sa 

de peste Rin, căderea este mai severă, cu un PIB în scădere cu 13,8% în primăvară, 

după -5,9% între ianuarie și martie. Cel mai rău trimestru înregistrat vreodată de la 

al Doilea Razboi Mondial de către Institutul Național de Statistică a fost până acum 

primăvara anului 1968, afectată de greva generală din mai. 

 

Italia, care a cunoscut o creștere slabă înainte de criza sănătății și a cărei regiune 

bogată Lombardia a fost epicentrul european al pandemiei timp de câteva 

săptămâni, a intrat în recesiune cu o scădere a PIB-ului de 5,4% în primul 

trimestru, apoi 12,8% în al doilea. 

 

În Spania, economia a scăzut cu 18,5% în al doilea trimestru, după 5,2% în 

primul, incluzând o scădere de 60% a veniturilor din turism în primăvară și o 

scădere de peste o treime a exporturilor. 

 

Marea Britanie, țara europeană cea mai afectată de pandemie, suferă cea mai 

gravă recesiune a continentului, întrucât economia sa rămâne legată de cea a UE 

până la sfârșitul anului. PIB-ul a scăzut cu 20,4% în al doilea trimestru, după ce a 

scăzut cu 2,2% în primul trimestru. 
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În ceea ce privește Rusia, economia sa s-a contractat cu 8,5% în al doilea 

trimestru pe parcursul unui an, potrivit primei estimări a agenției de statistică 

Rosstat. Dincolo de efectele pandemiei, gigantul rus a suferit și el din cauza crizei 

petrolului. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Cancelarul german Angela Merkel reafirmă decizia ţării sale de a finaliza 

proiectul Nord Stream 2 

Cancelarul Angela Merkel a reafirmat determinarea guvernului german de a 

finaliza construcţia gazoductului Nord Stream 2 din Rusia, în pofida încercărilor 

SUA de a opri proiectul, relatează dpa, citat de Agerpres. 

 

Merkel, care a vizitat circumscripţia sa din nordul Germaniei, a vorbit despre 

sancţiunile impuse de Washington entităţilor asociate la construcţia conductei în 

Marea Baltică şi care, odată finalizată, va livra gaze naturale către Germania şi pe 

piaţa europeană mai extinsă. 

''Nu considerăm legale aceste sancţiuni extrateritoriale, adică cele care trec dincolo 

de teritoriul Statelor Unite'', a declarat Merkel în Stralsund. 

 

Nord Stream 2 are un rol important în landul Mecklenburg-Pomerania Inferioară, 

unde se află circumscripţia cancelarului german. 

 

SUA consideră că conducta va creşte dependenţa Uniunii Europene de Rusia 

pentru mărfuri, oferind Moscovei mai multă influenţă politică pe continent şi un 

instrument pentru o potenţială întrerupere a alimentării cu energie. 

Anul trecut, SUA au început să impună sancţiuni proiectului Nord Stream 2 care 

au vizat direct construirea conductei. 

(Sursa: Agerpres) 

 


